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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Kdo lahko pluje in brede 
po Savinji?

Soča velja, sicer po subjektivnih kriterijih, za 
najlepšo slovensko reko in kjer se govori o su-
perlativih, se hitro najdejo tudi poslovni interesi. 
Tako se je na omenjeni reki, turistično intenzivno 
eksploatirani, pojavilo rivalstvo med posamezni-
mi uporabniki, zlasti med ribiči in kajakaši oziro-
ma raftarji. Nesoglasja so se stopnjevala, nakar 
pa so občine Bovec, Kobarid in Tolmin zmogle 
dovolj enotnosti in sprejele odlok o plovbi po reki 
Soči, ki je v skladu z državnim zakonom o plovbi 
po celinskih vodah.

Tudi reka Savinja postaja vse bolj turistično 
atraktivna in tudi njene potenciale želi izkorišča-
ti vedno več uporabnikov. V občini Ljubno so za-
čeli iskati ustrezne formalne rešitve že pred ča-
som, a če je interesov veliko, je običajno potreb-
no več časa, da se le-ti uskladijo. Sedaj jim je 
končno uspelo, toda Savinja priteče na obmo-
čje ljubenske občine od nekod drugod in nekam 
drugam tudi odteče, kar pomeni, da bi bilo v tem 
primeru zelo smiselno plovbo po reki na enak 
način urediti na območju ostalih občin ob nje-
nem toku, vsaj od Soteske navzgor.

Aktivne oblike preživljanja prostega časa, 
kot so športni ribolov, kajakaštvo, rafting in po-
dobne, rastejo skladno s sodobnimi turističnimi 
trendi in naša dolina je zanje naravnost idealna 
destinacija. Vsaj kar se naravnih danosti tiče, or-
ganizacijsko in izvedbeno pa imamo še veliko 
za postoriti, da bi dejansko izkoristili priložnosti, 
ki se ponujajo na tem področju.

V uredništvu Savinjskih novic v teh dneh zak-
ljučujemo s pripravo Informatorja Zgornje Sa-
vinjske doline - publikacije, v kateri želimo na 
enem mestu zbrati večino koristnih oziroma 
uporabnih informacij za občane. Pri tem ugota-
vljamo, da je naša turistična ponudba še vedno 
vse preveč razpršena in, razen nekaj primerov 
dobre prakse, preskromno predstavljena, v ne-
katerih primerih pa lahko govorimo o nedopust-
no skopih ter celo zastarelih informacijah. Kot 
da si nekateri ponudniki v resnici sploh ne želi-
jo obiskovalcev ...

Zgodba o učinkovitem povezovanju zgornje-
savinjskega turizma ima dolgo brado, preveč 
dolgo, da bi jo bilo mogoče opisati v nekaj več 
kot tridesetih vrsticah, zagotovo pa na tem mes-
tu ne bo odveč namig pristojnim, da z uporabo 
ustreznih komunikacijskih kanalov z novim reži-
mom plovbe oziroma izvajanja aktivnosti na re-
ki Savinji seznanijo ne samo tiste, ki pridejo v do-
lino na izvedbo aktivnosti, ampak tudi tiste, ki se 
o tem, praviloma preko spleta, šele zanimajo. 
Na ta način bo v praksi manj nesporazumov in 
manj slabe volje.

(ŠMS)
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Aktualno, Iz občin

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Svetnikom zbudila pozornost visoka postavka za 
kanalizacijsko omrežje 

Člani rečiškega občinskega sve-
ta so se sestali v četrtek, 8. okto-
bra. To je bila prva redna popočitni-
ška seja, zato je bil dnevni red ze-
lo obsežen. Med drugim je občin-
ska uprava pripravila poročilo o iz-
vajanju proračuna za letošnje prvo 
polletje, ki so ga svetniki po razpra-
vi potrdili.

Poročilo so predhodno obrav-
navali odbor za gospodarstvo, od-
bor za negospodarstvo in odbor 
za prostorsko planiranje. Ker so vsi 
svetniki razen enega člani omenje-
nih delovnih teles, so se strinjali, da 
tokrat ponovna podrobna predsta-
vitev ni potrebna. Skupni prihodki 
so bili do polletja realizirani v viši-

ni 44,86 odstotka planiranih letnih 
prihodkov in skupni odhodki v viši-
ni 48,64 odstotka. 

Svetnika Matjaža Goličnika, ki so 
se mu pridružili tudi ostali, je zmo-
tila visoka postavka za kanalizacij-
sko omrežje. Ta znaša več kot 86 
tisoč evrov. Vanjo so všteti stroški 
vodenja katastra omrežja, občin-
ska subvencija omrežnine odva-
janja komunalne odpadne vode v 
skladu s sklepom občinskega sve-
ta in zamenjava črpalke na dehi-
dracijskem stroju ter pokrivanje iz-
gub JP Komunale Mozirje iz prete-
klih let. Izgubi je bil namenjen naj-
večji del te postavke. Kot sta poja-
snila župan Vinko Jeraj in računo-

vodkinja Irena Štorgel, je občina s 
tem svojo obveznost pokrivanja 
pretekle izgube do Komunale do-
končno izpolnila.

Goličnik je vprašal, ali kdo pre-
verja, ali se Komunala pri nakupu 
različne opreme, kot je bila na pri-
mer omenjena črpalka, ki je sicer 
stala 1.277 evrov, obnaša racio-
nalno in v skladu z javnimi naroči-
li. Prav tako ga je zanimalo, od kod 
tolikšne izgube iz preteklih let, pri 
tem pa so plače vodilnih na Komu-
nali kar visoke. Župan je pojasnil, 
da občinska uprava preveri korek-
tnost vseh računov, ki jih dobi. Do-
dal je, da je prejšnji občinski svet 
zahteval revizijo poslovanja Komu-

nale, ki je bila izvedena in ni odkrila 
nepravilnosti.

Tudi svetnik Ivan Kramer je bil 
mnenja, da je v interesu občine, 
da se stroški omejujejo na vseh 
področjih, kjer je to mogoče, tu-
di pri komunalni dejavnosti, kjer 
je potrebno stremeti za racional-
no in pregledno porabo javnih 
sredstev. Svetniki so predlagali, 
da se komunalni tematiki posve-
ti več pozornosti na eni od prihod-
njih sej sveta, s čimer se je strinjal 
tudi župan. Po razpravi so z enim 
vzdržanim in enim glasom proti 
poročilo o izvajanju proračuna v 
polletju 2015 sprejeli. 

Marija Lebar

PREDPISANE PODLAGE ZA SOBIVANJE ŠPORTNE PLOVBE IN RIBOLOVA

Občina Ljubno bo vstopno izstopna mesta na Savinji 
opremila s preglednimi kartami in informacijami 

Na zadnji seji ljubenskega občinskega sveta so v drugi obravnavi 
potrdili dva pomembna dokumenta. Prvi je odlok o plovbnem režimu 
na reki Savinji v občini, drugi pa je pravilnik o vzdrževanju vstopno iz-
stopnih mest in plovbnega območja. Oba dokumenta sta bila v pripra-
vi vrsto let, prinesla pa bosta več reda med tiste, ki želijo na reki izva-
jati različne dejavnosti. 

DOSEDANJI ODLOK IZ LETA 1991
Doslej je na območju občine Ljub-

no veljal odlok še iz bivše skupne ob-
čine Mozirje, ki je bil sprejet pred sko-
raj četrt stoletja. Ta še vedno velja za 
območje zunaj meja občine Ljubno. 
Na Ljubnem so zaradi številnih tu-
ristov in dejavnosti povezanih s Sa-
vinjo z idejo o prenovljenih predpi-
sih vztrajali in snov obravnavali že v 
prejšnjem sklicu občinskega sveta. 
Po številnih usklajevanjih tako z de-
ležniki in turističnimi ponudniki kot z 
resornim ministrstvom sta odlok in 
pravilnik sedaj stopila v veljavo. 

REKORDNA RIBIŠKA SEZONA
Po nasvetu ministrstva za okolje 

in prostor so se pri sestavi odloka 
in pravilnika zgledovali po podob-
ni ureditvi na reki Soči, na kateri sta 
tako športna plovba kot ribištvo ze-
lo razvita. Tudi na Ljubnem ob Savi-
nji turističnih gostov ne manjka. Po 
besedah predsednika tamkajšnje 

ribiške družine Janeza Podkrižni-
ka šteje njihova organizacija okoli 
200 članov. Računajo, da bodo do 
konca oktobra, ko se ribolovna se-
zona zaključi, prodali okoli 2.000 
ribiških dovolilnic. Ribiški gostje ko-

nov, ki pri ribolovu potrebujejo mir, 
so v družini zadovoljni, da bodo 
»pravila igre« na Savinji poslej zna-
na in trdna. Podkrižnik je ob tem 
povedal: »Izredno smo zadovoljni, 
da sta odlok in pravilnik po dolgih 

ristijo tako nastanitvene kot druge 
zmogljivosti v dolini.

RIBIČI ZADOVOLJNI ZARADI 
SPREJETJA PREDPISOV

Prav zaradi ribiških gostov in čla-

letih prizadevanj končno pod stre-
ho. Pri tem naj izrečem zahvalo ta-
ko svetnikom kot županu, pa tu-
di vsem, ki so pri sprejemanju in 
oblikovanju sodelovali. Tukaj velja 
gotovo omeniti Edija Prodnika iz 
Šport centra Prodnik in njegov pri-
spevek k temu. Športni ribolov in 
plovba sta bodočnost Zgornje Sa-
vinjske doline, zato upam, da bodo 
določbe obeh dokumentov spošto-
vali vsi uporabniki.« Poleg omenje-
nega Šport centra Prodnik se s po-
nudbo plovbe v občini ukvarja tudi 
Športni center Jakop.

NE ZA »DIVJO« PLOVBO 
Ribiška družina skrbi za to, da 

gostje, ki za dovolilnico plačajo 50 
evrov, od tega tudi kaj imajo. Prav 
zato je na reki v njihovem ribolov-
nem območju dnevno lahko le 
omejeno število ribičev, da ne moti-
jo drug drugega. Seveda plovila ri-
be začasno preženejo in je nato na 
ulov potrebno čakati. Sicer ribiči od 
prodanih dovolilnic plačajo 22-od-
stotni davek državi, ostalo pa pora-
bijo za vlaganje rib v vodotoke.

Plovba na Savinji je dovoljena le 
od Grudnske žage do Mlinarjevega 
jeza v Juvanju. Med obema je dolo-

Janez Podkrižnik (levo) je zadovoljen, da bo na Savinji več reda. Ob njem je 
ribiški gost Ivan Baronik, ki prihaja iz Maribora na Ljubno že več desetletij 

v času ribiške sezone vsak teden vsaj enkrat. (Foto: Marija Lebar)
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Aktualno, Iz občin

OBČINSKI SVET MOZIRJE

Komunalni prispevek v mozirski občini 
v zlati sredini

Robert Špendl (levo) je svetnikom predstavil podrobnosti odloka. (Foto: ŠMS)

V prvi obravnavi so mozirski občinski svetni-
ki z nekaj spremembami sprejeli odlok o progra-
mu opremljanja stavbnih zemljišč in merilih za 
odmero komunalnega prispevka na območju 
občine. Odlok je izdelalo podjetje Matrika ZVO. 
Predstavnik Matrike Robert Špendl ga je podrob-
no predstavil in svetnikom odgovarjal na zastav-
ljena vprašanja.

Zaradi sprejetja občinskega prostorskega na-
črta je potrebno noveliranje programa za opre-
mljanje stavbnih zemljišč, v katerem so določe-
ne podlage za odmero komunalnega prispevka 
za obstoječo komunalno opremo. Predvidi se 
tudi infrastruktura, ki je že vključena v načrt ra-
zvojnih programov, za katero se porabijo zbra-
na sredstva iz naslova komunalnega prispevka.

V odloku je med drugim zajeta obstoječa in 
predvidena komunalna infrastruktura, podlage 
za odmero komunalnega prispevka, zavezanci 
za plačilo komunalnega prispevka ter izračun in 
odmera le-tega, postopek odmere, oprostitve in 
olajšave ter faktorji dejavnosti.

mreč investitorji oddajali vloge za znižano pla-
čilo komunalnega prispevka in so obravnavali 
vsakega posebej. Po novem odloku so se odlo-
čili, da oprostitev ne bo, zato so znižali nekatere 
faktorje dejavnosti.

Kot je povedal Špendl, je lahko faktor dejav-
nosti za posamezno vrsto objektov najnižji 0,7 
in najvišji 1,3. Svetniki pa so predlagali nižja 
faktorja, kot sta bila v predlogu odloka za in-
dustrijske stavbe in skladišča 1 in druge nesta-
novanjske stavbe 0,7, za oboje je bil predlagan 
faktor 1,3. S tem bo že v osnovi nižji komunal-
ni prispevek za dejavnosti, katere želijo, da se 
širijo.

Špendl je pripravil tudi primerjavo višine ko-
munalnega prispevka s sosednjimi občinami. 
Po izračunu ima mozirska občina precej nižji ko-
munalni prispevek kot sosednji občini Nazarje in 
Braslovče ter nekoliko višjega kot Polzela in Ža-
lec. Po predlaganih spremembah o višini faktor-
jev in oprostitvi olajšavah so svetniki odlok spre-
jeli v prvem branju.

ŠMS

čenih pet vstopno izstopnih mest. Doslej je veli-
ko težav povzročalo nekontrolirano prehajanje v 
vodo in iz nje, pa tudi uporabniki športnih plovil, 
ki so se na reko podajali brez dovoljenja in ne-
organizirano. Tako so prihajali celo avtobusi raf-
tarjev in kanuistov iz drugih držav. Kje so vsto-
pno izstopna mesta, je v odloku sedaj točno do-
ločeno, kot je določeno tudi obnašanje uporab-
nikov ter kdo in kako mora ta mesta vzdrževati.

DOSTOPNE BODO POTREBNE 
INFORMACIJE

Župan Franjo Naraločnik je povedal: »Obči-
na Ljubno bo vstopno izstopna mesta opremila 

s preglednimi kartami in informacijami, kjer bo 
dobil vsak obiskovalec točna navodila o odseku 
plovbe, opozorila na nevarnosti in napotke, kje 
lahko kupi dovolilnice za plovbo. Namen je, da 
se regulira nenadzorovano vožnjo po Savinji po 
eni strani zaradi zahtev lastnikov zemljišč prio-
balnega pasu, po drugi strani pa v zadovoljstvo 
in za varnost uporabnikov športne plovbe.« Po 
županovih besedah na občini neposrednih fi-
nančnih učinkov ne pričakujejo, bodo pa gostje 
v občini in dolini zagotovo pustili kak turistični 
evro in odhajali zadovoljni. 

Naraločnik je še dodal, da bo občina začela s 
pripravo predpisov tudi na področju obnašanja 

piknikarjev in kopalcev. Ti dostikrat za seboj puš-
čajo smeti, včasih pa pravo razdejanje na bre-
govih reke. 

O tej temi je spregovoril tudi Podkrižnik, ki je 
dejal, da občina dobro skrbi, da so bregovi spro-
ti očiščeni, tudi ribiči sami večkrat izvajajo očiš-
čevalne akcije. Da bo ob Savinji vse tako, kot je 
po novem predpisano, bo poskrbela medobčin-
ska inšpekcija, vodni inšpektor in 18 članov ri-
biške družine, ki imajo za to ustrezna pooblasti-
la in potrebna izobraževanja ter dovoljenja. Za 
tiste, ki se predpisov ne bodo držali, so v odloku 
predvidene kazni.

Marija Lebar

Glede oprostitev in olajšav so se svetniki od-
ločili, da bodo raje znižali faktorje dejavnosti, kot 
omogočali oprostitve in olajšave. Doslej so na-

ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE

Termini za celjenje proti sezonski 
gripi že znani

V tem tednu se je pričelo cepljenje proti sezon-
ski gripi. V Javnem zavodu Zgornjesavinjski zdra-
vstveni dom Nazarje so povedali, da bodo ceplje-
nje kot vsa leta doslej izvajali v ambulantah v Na-
zarjah, na Ljubnem ob Savinji in v Lučah. 

V Nazarjah imajo določen termin za cepljenje 
v sredah med 13. in 14. uro, v Lučah se bo cep-
ljenje izvajalo v četrtkih med 12. in 13. uro. Kateri 
dan bo cepljenje na Ljubnem, bodo zainteresira-
ni izvedeli v ambulanti, saj do zaključka naše re-
dakcije še niso imeli določenega termina.

Cena cepljenja ostaja ista kot v preteklem le-

tu, 12 evrov, za kronične bolnike, nosečnice in 
starejše od 65 let je cena 7 evrov. V preteklem le-
tu se je na območju, ki ga pokriva Zgornjesavinj-
ski zdravstveni dom Nazarje cepilo nekaj manj 
ljudi kot leto poprej.

Hkrati s cepljenjem proti gripi je pri starejših ose-
bah in kroničnih bolnikih priporočljivo opraviti tudi 
cepljenje proti pnevmokoknim okužbam. Namen 
tega cepljenja je zaščititi starejše osebe in bolnike s 
kroničnimi obolenji in stanji, pri katerih obstaja več-
je tveganje za invazivni potek pnevmokokne okužbe.

ŠMS
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Iz občin, Ljudje in dogodki

OBČINSKI SVET NAZARJE

Pri ravnanju z odpadki še možnosti za prihranke

Nekateri ekološki otoki v nazarski občini so urejeni, pri nekaterih pa stanje 
občasno ali redno ni vzgledno. (Foto: LM)

Na seji nazarskega občinske-
ga sveta so svetniki dobili na mi-
zo tudi poročilo o ravnanju s ko-
munalnimi odpadki v občini. Po-
ročilo in podatke je razložila pred-
stavnica podjetja PUP Sauberma-
cher Alenka Centrih Ocepek. Pove-
dala je, da je v mešanih odpadkih 
še vedno preveč takih, ki se mora-
jo zbirati ločeno, kar se odraža tudi 
na položnicah gospodinjstev. Sve-
tniki so sprejeli sklep, da so s poro-
čilom seznanjeni, sicer pa so imeli 
kar nekaj vprašanj in predlogov za 
izboljšanje stanja.

Izvajalec obvezne javne gospo-
darske službe zbiranja in prevoza 
komunalnih odpadkov mora pred- 
ložiti v potrditev letni program rav-
nanja s komunalnimi odpadki do 
15. decembra za naslednje leto. 
Poslovni načrt za zbiranje in pre-
voz odpadkov v Občini Nazarje za 
leto 2015 je občinski svet potrdil 
na seji 29. januarja. Zaradi zniža-
nja frekvence odvoza komunalnih 
odpadkov so svetniki takrat spre-

jel sklep, da koncesionar na julij-
ski seji poroča o izvajanju plana v 
prvem polletju. Poročilo je konce-
sionar posredoval v zadnji tretjini 
julija, prišlo je na dnevni red okto-
brske seje.

Župan Matej Pečovnik je v uvo-
du v točko povedal, da občina re-
dno dobiva poročila o stanju na 
ekoloških otokih, ki jih preverjajo ta-
ko inšpekcija kot delavci, ki odpad-

ke odvažajo. Še vedno je tam naj-
ti različne odpadke, ki na otoke ne 
sodijo, zato je Boštjan Cigale vpra-
šal, ali bi se dalo poiskati za te oto-
ke boljše lokacije, nekateri otoki pa 
so zgledno urejeni. 

Glede zmanjšanja volumna em-
balaže sta svetnika Boštjan Ciga-
le in Helena Šosterič vprašala, če 
so razmišljali o ponudbi malih sti-
skalnic v ta namen. Janez Štiglic je 

dodal, da embalažne odpadke pri 
njih stisnejo ročno. Apeliral je na 
uporabnike, da embalažo pred od-
laganjem očistijo. Bojan Štrukelj je 
predlagal, da bi se vrečke za em-
balažo zamenjalo z drugačnimi 
posodami. »Vrečke, ki leže ob ce-
stah in jih načenjajo tako divje kot 
domače živali, za goste, ki pridejo 
v občino, gotovo niso lep pogled,« 
je dejal.

Alenka Centrih Ocepek je še po-
vedala, da se stanje glede ločeva-
nja odpadkov izboljšuje in dose-
ga okoli 60 odstotkov. Kljub temu 
pri sortirnih analizah njihovi de-
lavci v mešanih odpadkih najde-
jo okoli 30 odstotkov embalaže in 
okoli 20 odstotkov biorazgradljivih 
odpadkov. To povečuje težo meša-
nih odpadkov, kar se pozna na po-
ložnicah. Inšpekcijske službe bodo 
še naprej kontrolirale pravilnost od-
laganja in občane na napake za-
enkrat le opozarjale, so bili sogla-
sni župan in svetniki. 

Marija Lebar

NOVA PONUDBA NA PODROČJU ALTERNATIVNEGA ZDRAVLJENJA 

V Vrbovcu terapije s pulzno magnetno resonanco
V prostorih gradu Vrbovec je v 

četrtek, 1. oktobra, potekala slove-
snost ob odprtju novih poslovnih 
prostorov podjetja Dr. Martha We-
der, kjer se bodo izvajale terapi-
je s pulzno magnetno resonanco. 
Hkrati so odprli razstavo slik Jože-
ta Svetine, za zabavni del progra-
ma je poskrbel harmonikar Jože 
Vodušek. Ob prisotnosti številnih 
udeležencev je prostore in razsta-
vo odprl župan občine Nazarje Ma-
tej Pečovnik.

V slovesnem nagovoru je izrazil 
veselje, da se je dr. Marta Svetina 
Veder odločila svojo terapevtsko 
dejavnost izvajati v gradu, ki po-
novno dobiva bolj živahne vsebi-
ne, saj so semkaj pred kratkim pre-
selili nazarsko enoto Osrednje knji-
žnice Mozirje. Zdravje je največja 
vrednota in vsaka podpora priza-
devanjem za zdravje je dobrodoš-
la, je dejal župan.

Do uresničitve ideje o pomoči 
ljudem je Svetina Vedrovo vodila 
lastna izkušnja. Po večletni karie-

ri na zahtevnih in vodilnih delov-
nih mestih tako doma kot v tujini 
je prišla do spoznanja, da ji taka 
poklicna pot ne ustreza. Načeto je 
bilo njeno zdravje, zato je poiska-
la pomoč prav v terapiji s pulzno 
magnetno resonanco. Zaradi iz-
jemno pozitivne lastne izkušnje s 
tem načinom zdravljena se je od-
ločila, da bo metodo približala tu-

di drugim, ki jih pestijo različne 
zdravstvene težave. 

Svetovalka in terapevtka Sve-
tina Vedrova od letošnjega ma-
ja živi v občini Mozirje, zato ji je 
lokacija v Nazarjah blizu. Pulzna 
magnetna resonanca je nova al-
ternativna zdravilna metoda, ki 
pospeši obnovo celic in tkiv in ni-
ma stranskih učinkov. Poleg sa-

mega izvajanja terapij bo podje-
tnica izvajala različna predava-
nja in delavnice.

Slikar Jože Svetina je v likov-
nih krogih že dolgo znano ime. Ži-
vi v Zavodnjah nad Šoštanjem, kjer 
je vodil podružnično osnovno šo-
lo, hkrati pa se je posvečal slika-
nju. Njegovi motivi so vzeti iz nara-
ve, privlači ga naša stavbna dediš-
čina, navdihovali so ga njegovi šo-
larji, kot lovcu in ornitologu so mu 
blizu živalski motivi.

Avtor je ob razstavi povedal: 
»Tokrat sem izbral večinoma moti-
ve iz Zgornje Savinjske doline, ki jo 
dobro poznam vse do Nove Štifte 
in do Solčavskega ter Potočke zija-
vke, ki je tudi na eni od slik.« Sveti-
na je imel do sedaj preko 200 sa-
mostojnih razstav, med njimi v le-
tu 2013 tudi v Washingtonu in New 
Yorku. Njegova dela s posvetili pa 
imajo kar trije predsednika ZDA, ki 
so se mu zanje tudi osebno zah-
valili.

Marija Lebar

Ob odprtju novih delovnih prostorov svetovalke in terapevtke dr. Marte 
Svetina Veder so otvorili tudi razstavo slik njenega očeta likovnika Jožeta 

Svetine. (Foto: Marija Lebar)
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VIZUALNA UMETNOST V ŠALEŠKI IN ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI OD 1975 DO 2015

V prenovljeni Galeriji Velenje pripravili pregledno 
razstavo 40-letnega obdobja

Pregledna razstava ponuja vpogled 
v ustvarjalnost obsežnega področja. 

(Fotodokumentacija Galerije Velenje)

Kustosinja razstave mag. Milena Koren Božiček 
je povedala, da je bil odziv umetnikov velik, saj 

je svoja dela poslalo kar 53 vizualnih umetnikov. 
(Fotodokumentacija Galerije Velenje)

Ob otvoritvi prenovljene Galerije Velenje 30. 
septembra so pripravili razstavo Vizualna umet-
nost v Šaleški in Zgornji Savinjski dolini od 1975 
do 2015. Kustosinja razstave mag. Milena Ko-
ren Božiček je povedala, da si želi, da bi galeri-
ja postala dom umetnikov iz regije.

Svoja dela je poslalo 53 umetnikov, razsta-
vili so tudi dela dvanajstih pokojnih. Pregledna 
razstava 40-letnega obdobja ponuja vpogled v 
ustvarjalnost obsežnega področja in hkrati za-
četek nadaljnjih tematskih pregledov. Galerija je 
v mejah pristojnosti skrbnik arhivske dokumen-
tacije o ustvarjalcih, ki so ji poslali svojo doku-
mentacijo in tako izpopolnili njen arhiv. 

Med drugimi so na ogled postavljena dela Te-
rezije Bastelj, Cirila Cesarja, Gorana Horvata, Jo-
žeta Horvata – Jakija, Jožeta Krambergerja, Fra-
na Tratnika, Marjane Verbuč in Alojza Zavolov-
ška, ki so Zgornjesavinjčani ali po rodu iz naše 
doline. 

Vsak posameznik se predstavlja s tematiko, 
ki jo raziskuje in odraža njegovo delo. Organi-
zator je zapisal, da bo morda ta razstava pripo-

SKOZI ZGODOVINO GASILSTVA V MOZIRJU

Veliki požari prisilili nekdanje oblasti k ustanovitvi 
požarne zaščite

Predsednik mozirskih gasilcev Roman Čretnik 
mlajši je Aleksandru Videčniku izrazil željo, 
da se podobno predavanje pripravi še enkrat 

posebej za člane njihovega društva. 
(Foto: Tatiana Golob)

S prihodom jeseni je Osrednja knjižnica Mo-
zirje pričela z novim nizom domoznanskih veče-
rov, ki jih v Zbirki Aleksandra Videčnika priprav-
lja v sodelovanju z narodopiscem in publicistom 
Aleksandrom Videčnikom. Uvodno srečanje lju-
biteljev lokalne zgodovine je bilo v sredo, 30. 
septembra, v razstavnem prostoru zbirke. 

Tokratno temo predavanja je Videčnik posve-
til gasilcem, katerih dejavnost in prostovoljsko 
angažiranost bi po njegovih besedah morali 
ljudje veliko bolj ceniti in spoštovati, kot jo nava-
dno. Zato se je tokrat posvetil začetkom organi-
ziranega gasilstva v Mozirju.

Kot je povedal, je bilo naselje Mozirje nekoč 
zgrajeno izključno iz lesenih zgradb, zato poža-
ri niso bili redkost. Mozirje je popolnoma zgore-
lo leta 1580, do podobne katastrofe je prišlo tudi 
leta 1660, deloma požgano pa je bilo leta 1774. 
Avstrijske oblasti so zato opozarjale na potre-
bo po požarni zaščiti, šele leta 1825 pa je izšla 
dvorna uredba, ki je urejala to področje. 

Mozirska občinska oblast je ukrepala in kma-
lu je bila potrebna gasilska oprema nabavljena. 
Takrat je bila usposobljena tudi prva skupina 
mož za gašenje, imenovali so se požarniki. Le-
to kasneje so požarniki že imeli lopo pod nekda-

njim Rotovžem. Prvotno so delovali pod okriljem 
Mozirskega sokola (od leta 1887), imenovali pa 
so se gasilski brambovci. Leta 1890 so se ga-
silci prvič povezali v lastno društvo, Prostovolj-
no požarno obrambo Mozirje. Prvi načelnik ga-
silcev je postal Anton Mlinar, po njegovi smrti je 
vodenje društva prevzel Martin Šušter.

Aleksander Videčnik je zbranim nanizal še 
veliko zanimivih prelomnic v delovanju gasil-
cev v Mozirju, jih popeljal skozi razvoj njihove 
dejavnosti in se na koncu zahvalil vsem današ-
njim gasilcem, ki skrbijo ne le za požarno, am-
pak tudi za varnost Mozirjanov v številnih dru-
gih nesrečah. 

Za sprehod skozi zgodovino mozirskega ga-
silstva se je Videčniku še posebej zahvalil seda-
nji predsednik mozirskih gasilcev Roman Čret-
nik mlajši in ob tem izrazil željo, da se podobno 
predavanje pripravi še enkrat posebej za člane 
njihovega društva. 

Obiskovalcem se je za obisk v imenu knjižni-
ce zahvalil Matija Blagojevič in jih povabil k ogle-
du razstavljenih starih gasilskih čelad in plaka-
tov s starimi fotografijami, povezanimi z gasil-
stvom.

Tatiana Golob

mogla, da bo izrek slikarja Frana Tratnika »Čim 
manjši je narod, tem manj pozna svoje ljudi,« 
postal smerokaz na poti do boljšega poznava-
nja. Razstava bo na ogled do 5. decembra.

IS
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OBČINSKI SVET SOLČAVA

Imenovali člane v 
strokovni svet in svet 
zavoda Center Rinka

Županja občine Solčava Kata-
rina Prelesnik je sklicala drugo iz-
redno sejo občinskega sveta. Na 
dnevnem redu je bilo imenovanje 
dveh organov Centra Rinka in in-
formacije županje. Prisotnim je 
bil predstavljen promocijski film o 
Solčavskem.

Kot je pojasnila županja Prele-
snikova, je pretekel mandat dose-
danjim članom strokovnega sve-
ta in sveta Javnega zavoda Cen-
ter Rinka, zavoda za turizem in traj-
nostni razvoj Solčavskega. Po kraj-
ši razpravi je sedemčlanski občin-
ski svet sprejel dva sklepa. V prvem 
sklepu je potrdil, da se v strokov-
ni svet zavoda imenuje Andrejo 
Bizjak, Uroša Gregorca, Marjano 

Vršnik, Heleno Krivec, Miha Mlačni-
ka, Bredo Gradišnik in predstavni-
ka zaposlenih. 

Z drugim sklepom so imeno-
vali v svet zavoda Melito Ciga-
la, Ivana Goloba, Boštjana Erjav-
ca, predstavnika zaposlenih in 
predstavnika strokovnega sveta. 
Sklepa je podprlo šest svetnikov, 
eden se je glasovanja vzdržal. 
Mandatna doba novoizvoljenih 
članov je pet let.

Županja je prisotne seznanila z 
nameravanim obiskom ministrice 
za okolje in prostor Irene Majcen 
na Solčavskem. Obisk je bil kasne-
je zaradi drugih obveznosti mini-
strice odpovedan.

Marija Lebar

RAZVOJNA AGENCIJA SAVINJSKE REGIJE 

Možnost malega 
gospodarstva za lažji 

dostop do kreditov
V teh dneh je na svoji spletni 

strani Razvojna agencija Savinj-
ske regije objavila javni razpis kre-
ditov in garancij, ki so namenje-
ni mikro, malim in srednjim podje-
tjem. Sredstva so razpisana v okvi-
ru garancijske sheme Savinjske re-
gije, razpis pa je namenjen gospo-
darskim subjektom, ki delujejo in 
vlagajo na območju občin regije.

Cilj javnega razpisa je pospeše-
vanje razvoja malega in srednje-
ga gospodarstva ter pridobitne 
dejavnosti podjetnikov, povečeva-
nje investicijske aktivnosti v regiji, 
zmanjševanje stopnje brezposel-
nosti, vzpostavljanje možnosti za 

prestrukturiranje regijskega gospo-
darstva, olajšanje dostopa mikro, 
malim in srednje velikim podjetjem 
do kreditov z zmanjšanjem banč-
nih zahtev za zavarovanje kreditov, 
so sporočili iz agencije.

Skupaj bo v regijski garancijski 
shemi na voljo 1,400.000 evrov, ki 
so razpisani na podlagi dolgoroč-
ne finančne vloge Slovenskega re-
gionalno razvojnega sklada. Raz-
pis je odprt do porabe sredstev ozi-
roma do 15. maja 2018. Zainteresi-
rani lahko razpisno dokumentacijo 
najdejo na spletni strani Razvojne 
agencije Savinjske regije.

Marija Lebar

POGOVORNI VEČER S FILMSKIM IGRALCEM DEMETROM BITENCEM

»Teater je moja prva ljubezen, film pa moja 
življenjska zveza, ki traja še danes«

Demeter Bitenc (levo), igralec z 230 vlogami v različnih filmih, je z 
moderatorjem večera Bertom Savodnikom pripravil zanimiv pogovorni 

večer. (Foto: Marija Šukalo)

Kulturno-umetniško društvo Utrip 
z Rečice ob Savinji je zadnji petek v 
septembru pripravilo pogovorni ve-
čer Berta Savodnika s prijatelji. V 
Medgen borzi so lahko obiskovalci 
prisluhnili življenjski zgodbi Deme-
tra Bitenca, človeka, ki je s svojimi 
vlogami dal pečat 230 »osebam« 
v celovečernih in televizijskih filmih, 
dramah in serijah ter v 80 gledali-
ških delih. 

Njegove otroške sanje so bile 
povezane s športom, bil je odličen 
smučar in teniški igralec. Rasel je 
v Planici, kjer so starši imeli hotel. 
Oče ga je želel po opravljeni trgo-
vski akademiji izšolati za hotelirja, 
vojna pa je vse spremenila. V tem 
času je namreč, da ga ne bi mobi-
lizirali v nemško vojsko, odšel živet 
k premožnemu stricu v Ljubljano. 
Dve leti je študiral dramsko igro pri 
Slavku Janu. 

»Avdicijo sem opravil leta 1943 
v ljubljanski Drami, kjer sem ostal 
celo desetletje. Nato sem sprejel 
angažma na Reki, se pozneje pre-
selil v Beograd in se vrnil v Slove-

nijo. Prvi pomemben vstop v kine-
matografijo se je zgodil leta 1958, 
in sicer s filmom Dobri stari piani-
no. Leta 1960 sem po naključju 
prišel v stik z nemškim režiserjem, 
ki je pri nas nekaj snemal. Ta mi je 
dal pogoj, da sem mu vseskozi na 
razpolago. Odločil sem se za pok-
lic svobodnega filmskega igralca,« 
se je svojih začetkov pri filmu spo-

minjal Bitenc in poudaril, da je bil 
kot »svobodnjak« vedno na reelek-
ciji, pri delu si ni mogel privoščiti ni-
ti trenutka odmora, vedno je moral 
dati od sebe vse najboljše. »Ni va-
žno, ali je bil film, v katerem si na-
stopal, dober ali slab, ti si moral bi-
ti dober. Le tako si dobil legitimaci-
jo za naprej.«

Njegov glavni opus se je nave-
zoval na tujino. V filmskem svetu 
so ga zaznamovale predvsem vlo-

ge negativcev. V več kot štiridese-
tih filmih je nosil uniformo nemške-
ga oficirja. Delal je v ameriških, ita-
lijanskih, jugoslovanskih in nem-
ških produkcijah.

Pozneje se je še dvakrat vrnil 
na odrske deske. »Film v primerja-
vi z gledališčem zahteva izjemno 
preciznost, v gledališču pol me-
tra ne igra nobene vloge, pri filmu 
te obkroža aparat dvajsetih ljudi, ki 
se mu moraš nenehno prilagajati, 
zahtevam tehnike se moraš podre-
diti. In če je bil teater moja prva lju-
bezen, je bil film moja življenjska 
zveza, kot da se poročiš, ki traja še 
danes,« je zatrdil Bitenc, ob tem pa 
hudomušno dodal, da je hitro pod-
legel tudi ženskim čarom. 

»Od tega, kar mi je v življenju bi-
lo ponujeno, sem dobršen del reali-
ziral in si prisvojil. So bile pa stvari, 
ki so šle mimo mene ali pa so se iz-
muznile iz mojih rok,« je dejal 93-le-
tni igralec, ki se niti danes ne odpo-
ve cigari in kozarcu viskija. Telesno 
in umsko kondicijo vzdržuje s te-
kom na smučeh, kolesarjenjem in 
lahkim tekom. 

Marija Šukalo
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PTICE POD KOSTANJI

Filip Eremita pripravil Rečičanom izjemno ptičjo 
foto poslastico

V galeriji pod rečiškimi kostanji se 
je znašel tudi galeb. 

(Foto: Jože Miklavc)

Filip Eremita je postavil 20 fotografij ptičev in z njimi navdušil poznavalce 
narave in fotografije. (Foto: Jože Miklavc)

Člani Kulturnega društva Reči-
ca ob Savinji in ljubiteljski fotograf 
ter sodelavec v grafičnem studiu 
Filip Eremita so pripravili posebno 
postavitev fotografij ptic na pros-
tem v rečiškem drevoredu kosta-
njev z naslovom Ptiči. S predsta-
vitvijo avtorja in njegovih del so v 
soboto, 26. septembra, odprli »ga-
lerijo pod rečiškimi kostanji«, v ka-

teri je bilo na panojih nameščenih 
20 kaširanih posnetkov, vrednih 
podrobnega ogleda. 

Kot je povedala predsednica 
društva Mojca Štorgelj, so prišli 
z avtorjem razstave na idejo, da 
bi pticam na posnetkih »dali kri-
la« v naravnem okolju vsaj za en 
dan. Ob negotovem, malce hla-
dnem vremenu se je to posrečilo, 

le gledalcev je bilo manj, kot so 
pričakovali. 

Fotografski navdušenec, ki se je 
ob študiju srečal s spoznavanjem 
narave, botanike in gozda, je opazil 
tudi ptičji živelj, ki je lepši del nara-
ve in ga je zelo prevzel. S fotoapa-
ratom rad posname detajle iz nara-
ve, tudi panoramske slike, a ga vse 
bolj privlačijo podrobnosti, kot so 
gobe, cvetje, žuželke idr. 

Dobra tri leta se spoznava z za-
konitostjo te zapeljive obrti fotogra-

firanja in je že ves navdušen nad 
čakanjem na kadre, nad opazova-
njem detajlov ter barvnimi kompo-
zicijami, ki jih človek z »očesom« 
najde in vidi. 

Na vprašanje, če se da takšne 
posnetke unovčiti, je Filip izmuzlji-
vo dejal, da »ja, ampak s poslom 
sem še bolj na začetku, saj je naj-
važnejše osnovno delo, zaposlitev, 
ki jo opravljam z vso vnemo«. 

Eremita je doma v Lačji vasi, vse 
pogosteje pa je njegov objektiv tu-
di na Rečici ob Savinji, kjer najde 
inspiracije za opazovanje narave 
in čakanje na vodomca, ki mu naj-
več pomeni. Torej, hobi ali strast, je 
bilo še eno vprašanje, odgovor pa: 
»Oboje, a želim in čutim še več od 
tega!«. 

Ogled fotografij, ki ga je spremlja-
lo zvočno posneto petje ptic v kosta-
njevem drevoredu, je bil dogodek, ki 
šteje, podaljšan pa v prostorih Med-
gen borze.

Jože Miklavc

RAZSTAVA DRUŠTVA SOŽITJE ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE V GALERIJI MOZIRJE

Poletna druženja ustvarila izdelke, vredne ogleda

Člani društva (od leve) s predsednico društva Lilijano Rakun, Urban Goltnik, Tjaša Beričnik, Tilen 
Zagradišnik in Lea Bitenc, so s ponosom predstavili ustvarjene izdelke v Galeriji Mozirje. Z njimi je 

ustvarjala tudi Sabina Breznik, ki pa se otvoritve razstave ni mogla udeležiti. (Foto: Tatiana Golob)

Galerija Mozirje je v začetku oktobra gostila 
prav posebne umetnike. S svojimi raznovrstnimi 
izdelki so se javnosti predstavili ustvarjalci, člani 
društva Sožitje Zgornje Savinjske doline. Razsta-
vo so člani društva pripravili v sodelovanju z 
Osrednjo knjižnico Mozirje, mozirsko izpostavo 
Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti in Ob-
čino Mozirje.

Razstavljeni izdelki so nastali v času, ko so 
prostovoljci zgornjesavinjskega društva Soži-
tje organizirali poletno varstvo za osebe z mot-
njami v duševnem razvoju, člane njihovega 
društva. Lilijana Rakun, predsednica društva in 
organizatorka poletnega varstva, je na otvoritvi 
razstave v četrtek, 1. oktobra, povedala, da so 
mladi razstavljavci z velikim veseljem ustvarjali 
izdelke iz različnih materialov in se pri tem nau-
čili dela v številnih tehnikah. 

Njihova ustvarjalna poletna srečevanja traja-
jo že tri leta. Nastalo je veliko pisanih in z ljubez-
nijo zaznamovanih izdelkov, ki jih je sedaj dru-
štvo s ponosom postavilo na ogled širši javno-
sti. Na otvoritvi razstave je Rakunova zagotovila, 
da bodo s svojim delom z veseljem nadaljevali 
še naprej, saj poletna druženja ostajajo v najlep-
šem spominu tako varovancem, njihovim star-

šem kot tudi prostovoljkam, ki se svojim varo-
vancem posvečajo v času varstva.

Predsednici Rakunovi so se ob otvoritvi raz-
stave varovanci in njihovi starši ganjeni zahva-
lili za njen trud, prosti čas, ki ga nameni pomo-
či potrebnim, in za njen navdihujoč optimizem, s 

katerim se posveča njihovim srečanjem. 
Zbrane je pozdravil župan občine Mozir-

je Ivan Suhoveršnik, otvoritev razstave pa so 
z ubranim petjem popestrile članice društva, 
kvartet Štiglic.

Tatiana Golob
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KULTURNO DRUŠTVO LIKOVNIH USTVARJALCEV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE GAL

V Medgen borzi predstavili moderno slikarstvo

Obiskovalci so si poleg razstave lahko ogledali ustvarjanje likovnikov. (Foto: Marija Šukalo)

Dogajanje Lenartovega sejma na Rečici ob 
Savinji so prvo nedeljo v oktobru obogatile likov-
ne ustvarjalke Kulturnega društva Gal. V Medgen 
borzi so pripravile razstavo moderno slikarstvo in 
v delavnici prikazale, s čim se člani ukvarjajo. 

Obiskovalci so lahko opazovali njihovo ustvar-
janje in se tudi sami preizkusili v slikarstvu. Na 
ogled so članice društva postavile svoja dela, ki 
so nastala v spomladanski delavnici abstrakci-
je – moderno slikarstvo. Z deli so sodelovale na 
Zlati paleti za moderno slikarstvo in bile zelo us-
pešne. Po besedah predsednice društva Branke 
Ermenc so zato v društvu prepričani, da morajo 
svoja dela predstaviti tudi v domačem kraju. Ob-
činstvo je lahko občudovalo dela Marjete Špes, 
Saše Dolšak, Fanike Kešpret, Anke Rakun, Blan-
ke Božič in predsednice Ermenčeve. 

Marija Šukalo

KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Poslušanje Pavčkovih pesmi ob fotografijah

Pavčkove pesmi so interpretirali člani gornjegrajskega kulturnega društva. (Foto: ŠMS)

Pesmi Toneta Pavčka so pesmi za vse prilož-
nosti. Znajo biti nežne, pomirjajoče ali kruto res-
nične. Globine Pavčkovih pesmi so se lahko ob 
interpretaciji članov gornjegrajskega kulturnega 
društva naužili obiskovalci recitala v soboto, 26. 
septembra, v gornjegrajskem kulturnem domu. 
Bilo jih je malo, a tisti, ki so večer preživeli v druž-
bi Pavčkovih besedil, so lahko uživali. 

Ob prebiranju pesmi so se brane besede pre-
livale v fotografije Maruše Krznar, ki so se nave-
zovale na besedila. Čutno prebiranje besedil ve-
likega slovenskega pesnika so izvedli Tatjana 
Bezovšek, Petra Strmšek, Tomaž Čretnik in Bo-
rut Stojilković.

ŠMS

POTOPISNO PREDAVANJE V NAZARJAH

Mozambik vzbudil zanimanje mladih

Mojca Špende (desno zgoraj) je povedala, da so učenci v Mozambiku zelo ustvarjalni. 
(Foto: Mojca Špende) 

Zadnji petek v septembru je zbranim v prostoru 
Mladinskega društva Nazarje spregovorila Mojca 
Špende. Predavanje o dogajanju v misijonski de-
želi Mozambik je študentka izvedla petič. Tokrat je 
dogajanje izzvenelo ob mnogih zastavljenih vpra-
šanjih, ki so se porajala poslušalcem. 

Mojca Špende je poleg pripovedovanja ob foto-
grafijah prisotnim pokazala stvari, ki jih je prinesla 
iz Afrike. Ob pripovedi o njenem bivanju med učen-
ci, ob predstavitvi čisto drugačnega sveta, se je 
razvil pogovor z udeleženimi. Med drugim je Špen-
detova v preteklem letu imela dve predavanji na 
osnovnih šolah. Mlada študentka je tako uspešno 
predstavila prvo tovrstno izkušnjo. Povedala je, da 
si že prizadeva zbrati ekipo za nov podvig.

Slavica Tesovnik
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MOJSTRSKI TEČAJ IN KONCERT FLAVTISTKE SVETOVNEGA SLOVESA V NAZARJAH

Jihoon Shin navdušila udeležence tečaja in napolnila 
dvorano kulturnega doma

Po nizu preteklih mojstrskih tečajev so v Glasbeni šoli Nazarje te-
čaj za flavto organizirali tokrat drugič. Sicer je predmet flavta po šte-
vilu otrok, ki ga obiskujejo, res drugi najštevilčnejši na šoli, a tečaj so 
izvedli, saj se je ponudila posebna priložnost, da gostijo Jihoon Shin, 
eno izmed najboljših flavtistk na svetu.

dogodku: »Za Glasbeno šolo Na-
zarje je bil to vsekakor zgodovinski 
trenutek. Gostiti eno trenutno naj-
boljših flavtistk na svetu je nekaj, 
kar ne bo šlo kar tako v pozabo. 
Hkrati je to potrditev, da znamo, 
imamo ideje in da zmoremo.«

UDELEŽENCEM NUDILI 
BREZPLAČNA MANJŠA 

POPRAVILA FLAVT
Mojstrski tečaj je sovpadal tu-

di z odprtjem podružnice glasbe-
ne trgovine Pietro Daminelli iz Ber-
gama, ki je ena izmed največjih v 
Evropi, pri nas v Ljubljani. Imenuje 

se Flavtelje Slovenija in se ukvarja 
s servisom ter prodajo flavt ter pri-
pomočkov za učenje. Na mojstr-
skem tečaju so predstavili različne 
flavte in ostale pripomočke, priso-

barvitost njenega čarobnega zvo-
ka nas je tako očaralo, da smo os-
tali brez besed. To je bil dogodek, ki 
ne bo izzvenel!« Še posebej je bilo 
razveseljivo, da je bila ob koncertu 
dvorana Doma kulture Nazarje pol-
na in da je občinstvo resnično uži-
valo. 

Jihoon Shin je rojena v Seulu 
v Južni Koreji. Pri štirinajstih letih 
je odšla na študij flavte v Avstrijo 
in pri devetnajstih diplomirala kot 
najperspektivnejša študentka. Štu-
dij je nadaljevala v ZDA. Je dobit-
nica prvih nagrad na eminentnih 
flavtističnih tekmovanjih, po veli-
kem uspehu svoje prve zgoščenke 
sedaj koncertira po Evropi, ZDA in 
Južni Koreji, tako solo kot v komor-
nih zasedbah. Trenutno je članica 
Orkestra Katarske filharmonije. 

Na klavirju jo je spremljal Ame-
deo Salvato, italijanski pianist, ki 
nastopa kot solist, komorni glas-
benik in spremljevalec oziroma ko-
repetitor s pevci in instrumentalisti. 
Kot izvrsten poznavalec repertoar-
ja pihalnih inštrumentov je vabljen 
na različne festivale in tekmovanja 
ter je uradni korepetitor na medna-
rodnih festivalih flavtistov. 

Barbara Rozoničnik

Svetovno znana flavtistka Jihoon Shin je v polni dvorani doma kulture v 
Nazarjah občinstvu pripravila pravi glasbeni spektakel. Na klavirju jo je 

spremljal Amedeo Salvato. (Foto: Barbara Rozoničnik)

ZNANJE IZPOPOLNJEVALO 
17 FLAVTISTK

V soboto in nedeljo je na mojstr-
skem tečaju, ki ga je izvajala južno-
korejska glasbenica, priložnost za 
izpopolnjevanje dobilo 17 flavtistk 
iz vse Slovenije. Najbolj številčno 
zastopane so bile dijakinje konser-
vatorijev za glasbo in balet iz Mari-
bora in Ljubljane. 

Tečaja sta se udeležili tudi bivši 
učenki nazarske glasbene šole Pa-
tricija Fajdiga in Manja Pančur. Ma-
nja je sedaj dijakinja 2. letnika ljub- 
ljanskega konservatorija, Patrici-
ja pa študentka 3. letnika univer-
ze Antona Brucknerja v Linzu. Mes-
ta za aktivne udeležence tečaja so 
se hitro zapolnila, kar dokazuje, 
da je nazarska šola prepoznavna 
in cenjena. Dana je bila tudi mož-
nost pasivne udeležbe, kar so flav-
tisti ravno tako izkoristili in prisluh-
nili delu tečajnikov. Glasbena šola 
se je ponovno izkazala kot dober 
organizator dogodka, pomembne-
ga tako za šolo kot za kraj. 

Jihoon Shin prihaja iz povsem 
drugačnega okolja, bila je navdu-
šena nad našo gostoljubnostjo, 
kulinariko in pokrajino. Udeležence 
mojstrskega tečaja je pohvalila, da 
so bili vsi zelo dobro pripravljeni. 

Tudi ravnatelj šole Jernej Marin-
šek je izrazil zadovoljstvo po us-
pešno izvedenem dvodnevnem 

ten je bil Muramatsu senior tehnik 
Hirofumi Tamamitsu, ki prihaja z 
Japonske in je eden najboljših ser-
viserjev flavt. Za udeležence teča-
ja je nudil brezplačna manjša po-
pravila.

JIHOON SHIN NAPOLNILA 
DVORANO DOMA KULTURE

Sobotni koncert je bil prava 
poslastica za ljubitelje glasbe. Ji-
hoon Shin je igrala klasičen reper-
toar za flavto, ki mu je lahko, po be-
sedah Marinška, prisluhnil vsakdo: 
»Dovršeno in čutno igranje, briljan-
tna tehnika, popolna intonacija ter 

Utrinek

Glasba je hrup, ki misli. 
Victor Hugo



  

Oglasi
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Piše: Aleksander Videčnik

Velika beseda (10)

Leto 1986 je bilo za mozirske pevce pestro. 
Ponovno so sodelovali na pevskem taboru v 
Šentvidu. Društvo upokojencev je dalo pobu-
do za ustanovitev upokojenskega pevskega 
društva v mešanem sestavu. Zborovodja An-
ton Acman je kot umetniški vodja prevzel tu-
di ta zbor. 

V Griže in Šentvid so pevci odšli tudi v le-
tu 1987. Te prilike so izkoristili tudi za družab-
ni del in si hkrati ogledali razne znamenitosti 
v teh krajih. 

Mozirje nekoč se je imenovala turistična 
prireditev, ki je potekala v domačem kraju. 
Pevski zbor je imel tudi tu velik delež in je raz-
veseljeval z vaškim petjem krajane vseh pre-
delov Mozirja. Poudariti velja, da so pevci že 
desetič sodelovali na taboru v Šentvidu, tudi 
leta 1989. Pevovodja Anton Acman je predla-
gal, da prepusti vodstvo mešanega zbora si-
nu Antonu, ker je preveč obremenjen. V letu 
1990 so pevci spet sodelovali v Grižah in Šen-
tvidu. 

Posebno slovesno je bilo v Mozirju 23. no-
vembra 1991, ko so obeležili 25-letnico mo-
škega pevskega zbora. Gostovali so v ra-
znih krajih Slovenije, doma pa nastopali na 
raznih prireditvah. Na slavnostnem koncer-
tu v Mozirju so spet podelili Gallusove znač-
ke. Bronaste so prejeli: Stanko Bizjak, Ferdo 
Brinjevec in Franc Brezovnik; srebrni sta pre-
jela: Stanko Praprotnik in Anton Mikek; zlate 
pa: Franc Goltnik, Karl Pečnik, Ivan Slatinšek, 
Franc Florjanc, Franc Pečnik iz Trnavč, Jože 
Vačovnik, Danilo Mrevlje, Albin Skornšek, Ja-
nez Pečnik, Linko Mrevlje, Alojz Janko, Štefan 
Marolt in Anton Plesec.

V mešanem pevskem zboru so dobili bro-
naste Gallusove značke: Anka Čretnik, Neži-
ka Korošec, Marica Skornšek, Angelca Šuster, 
Magda Port, Bojan Škruba, Janko Šumečnik, 
Leopold Zgojzdnik in Anton Acman, mlajši; 
srebrne značke so prejeli: Minka Šolar, Ana 
Tajnšek, Lenka Goličnik, Bernarda Ermenc, 
Anica Skornšek, Alenka Žager in Ivan Vrbuč; 
zlate Gallusove značke pa so prejeli: Franc 
Jurkovnik, Franc Škruba in Janez Oblak.

Spet so sodelovali na pevskem taboru v 
Šentvidu.

Prav razveseljivo je bilo ustanavljanje otro-
škega pevskega zbora, ta se je vključil v do-
mače prosvetno društvo, vodila ga je Ivana 

Žvipelj. Nastopi tega zbora so bili še posebej 
lepo sprejeti.

V letih 1992, 1993 in 1994 so pevci ponov-
no peli v Šentvidu. V Mozirju so pripravili re-
vijo pevskih zborov, sodelovali so vsi doma-
či zbori.

Mešani pevski zbor je 29. aprila 1995 v 
dvorani mozirskega kulturnega doma prazno-
val dvajsetletni jubilej. Prireditev je bila dob-
ro pripravljena, saj je sodelovala tudi občin-
ska godba na pihala, ki jo je vodil Franci Go-
ljuf. Pevski nastop je vodil Anton Acman, mlaj-
ši. Na prireditvi je sodeloval še oktet Rožmarin 
pod vodstvom prof. Tadeje Cigale.

9. junija 1996 je bila v Mozirju spet velika 
slovesnost. V dvorani kulturnega doma sta 
slavila moški pevski zbor tridesetletnico in 
upokojenski pevski zbor svojo desetletnico. 
Oba zbora pod vodstvom Antona Acmana. 
Podelili so Gallusove značke. Zlate so prejeli: 

Helena Deleja, Stane Praprotnik, Marija Točaj, 
Zofka Marolt, Alojz Zavolovšek in Jože Kumer; 
srebrne: Zdravko Fajdiga, Angela Kresnik, Fra-
njo Steiner, Marija Završnik, Ferdo Brinjovec, 
Franc Brezovnik, Cirila Hriberšek, Angela Glu-
šič, Marica Skornšek, Nežika Korošec, Leo-
pold Zgojzdnik, Anton Napotnik, Leopold Ur-
banc, Tomaž Es, Bojan Škruba in Anka Čret-
nik. Bronaste značke pa so prejeli: Bernar-
da Brezovnik, Minka Zavolovšek, Marta Ger-
madnik, Ana Zagožen, Rezika Bizjak, Marko 
Rozoničnik, Jure Šumečnik, Martin Brezovnik, 
Gregor Reberšak, Brane Pečnik, Robert Hudo-
lin, Anton Goličnik, Anica Štiglic, Fanika Fajdi-
ga, Anica Rebič, Terezija Dolšak, Dragica Ka-
menšek, Ivanka Janko, Marija Potočnik, Mil-
ka Hren, Pepca Repenšek, Franc Punčuh in 
Franc Federnsberg.

Pevski zbor Prosvetnega društva Mozirje 
se je tudi tega leta udeležil pevskega tabora 
v Šentvidu.

Sprehod skozi pevsko dejavnost v Mozirju 
bi lahko bil še veliko daljši, če bi o tem pisa-
li celo knjigo.

RECITACIJSKA SKUPINA
Recitacije so bile od samega začetka slo-

venskega kulturnega nastopanja v javnosti 
zelo priljubljena oblika kulturnega izražanja. 
V Mozirju zasledimo prve take nastope že sre-
di 19. stoletja. Tako je pripravil režiser Janez 
Lipold proslavo ob prazniku Cirila in Metoda. 
Ob tem dogodku so na trgu posadili lipo, ki je 
sedaj ni več. Podrli so jo zaradi širitve ceste. 
Seveda so se recitatorji vseskozi posodablja-
li oziroma prilagajali času in potrebam, kljub 
temu pa ostaja ta zvrst kulturne dejavnosti ži-
va vse do sedanjih dni.

V Mozirju je prosvetno društvo vedno ime-
lo recitatorsko skupino, vse v novejši čas. Po 
potrebi so pritegnili k sodelovanju še šolske 
otroke, kajti več ali manj so vodile to skupino 
učiteljice mozirske šole, ki so podobno delo-
vale tudi na šoli. 

Žal nimamo podrobnih podatkov za obdob-
je pred drugo svetovno vojno. Po drugi svetov-
no vojni so septembra 1945 spet recitirali na 
prvi kulturni prireditvi, in to pod vodstvom Fra-
nja Cesarja. Tako omenimo proslavo ob spre-
jemu izgnancev, ko je bila prva točka prav re-
citacija, ki naj bi vsebinsko ponazorila trpko 
usodo naših izgnancev, ki so nato istega leta 
s podobno prireditvijo zahvalili Mozirjanom. 
Recitatorje je vodila Helena Kojc, ob sebi pa 
je vzgajala Faniko Urbanc.

Nadaljevanje prihodnjič.

Helena Kojc, ko je prejela zlato plaketo Zveze kulturnih organizacij Občine Mozirje.
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98 LET MARIJE POTOČNIK IZ GORNJEGA GRADA

Z leti se ne obremenjuje, nič pa ne bi bilo narobe, če 
bi jih bilo dvajset manj

Marija Potočnik (četrta z desne) je svoj 98 rojstni dan proslavila v družbi družine, sosedov in župana 
Stanka Ogradija (tretji z desne). (Foto: ŠMS)

V torek, 29. septembra, je 98. rojstni dan pra-
znovala Marija Potočnik iz Gornjega Grada. 
Firberjeva Micka, kot jo poznajo domačini. Po-
točnikova še vedno živi sama v svoji hiši in ra-
zen slabšega sluha kakšnih večjih težav z zdrav-
jem ne pozna. Ob rojstnem dnevu ji je kot najsta-
rejši občanki v svojem imenu in imenu občanov 
čestital tudi župan Stanko Ogradi, ki je naletel na 
pravo zabavo, saj so skupaj s slavljenko slavi-
li številni sosedje, kar je menda v navadi že kar 
dolga leta. Voščilo je v imenu društva upokojen-
cem izrekla Pavla Škulj.

Potočnikova se je rodila na Matjaževi kmeti-
ji v Novi Štifti. Od šestih otrok sta dve njeni sestri 
umrli kmalu po rojstvu. V otroštvu se je z družino 
preselila na Spodje Slugovo, kjer je živela do le-
ta 1956, ko je njen mož kupil manjšo Firberjevo 
kmetijo, kamor se je preselila. Ker je bil njen mož 
več let v Kanadi, je v tem času sama skrbela za 
dom. Potočnikova je vse življenje delala na kme-
tiji, medtem ko je njen mož po vrnitvi iz tujine de-
lal v podjetju Smreka. Umrl je leta 1993 in od tak-
rat na svoji domačiji živi sama. V zakonu sta se 
jima rodila sin in hčerka.

KUHARICA NA ŠTEVILNIH OHCETIH
Še pred vojno je šla v hotel Union, kjer se je iz-

učila za kuharico, a je vojna pokvarila njene na-
črte. Namesto kuhanja za hotelske goste je za 
kuhalnico poprijela na mnogih kmetijah, kuhala 
je namreč na številnih ohcetih, ki so se v tistem 
času odvijale na domovih. Zelo rada je tudi pek-
la peciva in torte. Tako ji dela ni nikoli zmanjka-
lo. Če ni bila na njivi, se je vrtela okrog štedilnika. 

Njena posebna ljubezen so rože, ki so vedno 
bogato krasile njen dom. Še sedaj rada poseda 
pred hišo in opazuje naravo in živali. Vedno je og-
romno brala, kar počne še danes. Tudi v gasilskih 
vrstah je že dolga leta. Na to kažejo številna pri-
znanja na njeni steni. V časih, ko se je na gasil-
skih veselicah še prodajalo pecivo, da so gasilci 
zbrali kakšen dinar več za svoje potrebe, je ved-
no priskočila na pomoč s svojim znanjem peke.

ŠE BI KOLESARILA, ČE BI JI DOVOLILI
Do svojega 92-tega leta je še pridno kolesari-

la, tudi v Novo Štifto se je še odpeljala, po zlomu 
kolka pa tega ne počne več. Kosilo ji pripeljejo iz 
Centra starejših Gornji Grad, za ostalo so poleg 
njenih otrok vedno na voljo sosedje, še posebej 
Jožica Zagradišnik, ki vedno preverja, če je z njo 
vse, kot mora biti, in ob odsotnosti otrok poskrbi, 
da ji nič ne manjka. 

Potočnikova ima mlajšo sestro, ki živi v Trbo-
vljah. Francka Šurk je pet let mlajša in je bila dol-
ga leta kuharica v župnišču v Hrastniku, kjer je 
služboval njun bratranec Jože Sovinšek. Po nje-
govi smrti je gospodinjila v župnišču v Trbovljah, 

kjer sedaj živi kot upokojenka. Sestri se srečata 
nekajkrat letno. 

VEDNO POZITIVNA, VESELA IN POGUMNA
Potočnikova se še posebej spomni zgodbe iz 

vojnega obdobja, ko je leta 1943 šla z vlakom 
na obisk k bratu v bolnišnico ob Baltiškem mor-
ju. Vožnja z vlakom sredi vojne vihre čez bom-
bardirana območja je zahtevala veliko poguma, 
ki pa ji ga ni v življenju nikoli ni manjkalo.

Domači pravijo, da je izredno pozitivna oseba 

in da nikoli ne tarna, čeprav ji v življenju ni bilo 
vedno z rožicami postlano. Do nedavnega se je 
udeleževala upokojenskih izletov, še sedaj rada 
gre na srečanja starejših občanov. O svoji sta-
rosti ne razmišlja preveč, pravi pa, da bi raje bi-
la dvajset let mlajša. Dokler lahko bere in opazu-
je ljubljeno naravo, ji ne bo dolgčas, za ostalo pa 
ima družino in sosede, s katerimi se odlično ra-
zume in so ji vedno pripravljeni pomagati pri op-
ravilih, katerih ne zmore več.

ŠMS

DRUŠTVO UPOKOJENCEV NAZARJE

Z obiskom razveselili 90-letno 
Miro Hanžekovič

Slavljenka Mira Hanžekovič v družbi predsednice 
DU Nazarje Vere Pečnik (levo) in Mine Grudnik, 

članice upravnega odbora (Foto: Stanko Kotnik)

V nazarskem društvu upokojencev v skrbeh 
za svoje člane le-te redno obiskujejo, predvsem 
starostnike. Pred dnevi so se podali v Nazarje 

do Mire Hanžekovič, ki je obeležila 90-letnico 
življenja.

Članom upravnega odbora DU Nazarje je 
odprla živahna, urejena gospa, nasmejana in 
prijetna sogovornica, s katero so obujali spo-
mine. Mira je rojena Lučanka, ki jim je pove-
dala, da je bila nezakonski otrok z vsemi te-
gobami tistega časa in da je že z dvanajsti-
mi leti odšla za služkinjo k bogatejšemu kme-
tu. Spominjala se je le lepih stvari, trpljenje in 
osamljenost je zavestno pozabila. Z iskrivi-
mi očmi se je spomnila svojega moža, svoje-
ga službovanja, svojih dveh sinov in snah ter 
vnukov. 

Danes živi srečno, zadovoljno življenje, ob-
dana z ljubeznijo in pozornostjo, saj je v živ-
ljenju veliko pretrpela, to pa se ji vse vrača z 
dobroto, pozornostjo in ljubeznijo ljudi, ki jih 
ima rada. 

PV
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KAMP MENINA

Liki z Lenartovega sejma popestrili podoknico 
90-letni Jožefi Kolenc

Franc Pestotnik – Podokničar je le prišel mimo pičkurina do Zefke Kolenc. 
(Foto: Jože Miklavc)

V petek, 2. oktobra, so v kampu 
Menina v Varpoljah pripravili prav 
posebno prireditev, podoknico Ne-
deljskega dnevnika. Zabavo so prip-
ravili v sodelovanju s kampom, s Tu-
rističnim društvom Rečica ob Savi-
nji, Ljudskimi pevkami Pušeljc, Re-
čiškimi pobi in ansamblom Črna 
mačka. Franc Pestotnik je tokratno 
»podoknico« namenil 90-letni Jožici, 
bolj znani kot Zefki Kolenc iz Hom-
ca, stari mami lastnika in upravite-
lja kampa Menina Jureta Kolenca. 

Prireditev se je pričela s predho-
dnim družinskim srečanjem dru-
žine Kolenc in snemanjem doku-
mentarnega filma o Zefkinem živ-
ljenju. Ko je mrak luči prižgal, se 
je na posebnem starem trikolesni-
ku in z motoristom Vinkom Raku-
nom pripeljal na prizorišče legen-
darni Franc Pestonik – Podokničar 
s Kranjskega. 

Ko bi že kar na suho natrosil 
nekaj oguljenih puhlic, mu je to v 

dobršni meri preprečil pičkurin, 
znani rečiški humorist in lik z Le-
nartovega sejma, Tomaž Venin-
šek, ki je gostu izrazil dobrodošlico 
na prav poseben način. Trdo ga je 
namreč prijel z besedami, »kdo, da 
je glavni tod po Varpoljah in da bo 
treba pač malce bolj prijazno pris-

topiti h gospe, ki bi imela za družbo 
tega večera pristnega in poštene-
ga možakarja, ne pa glih vsakršne-
ga kosmatinca, ki bi čebulil v mi-
krofon in jo poceni odnesel!« 

Ob ganku, kamor je Podokničar 
Franc plezal po lojtri, s šopkom rož 
in priliznjenih besed, se je za tem 

razlegla pesem Rečiških pobov. 
Sploh so imeli člani TD Rečica ob 
Savinji posebno vlogo, saj so v pre-
poznavnih kostumih simpatično 
najavljali Lenartov sejem. 

In še preden je Zefka spustila bli-
že k sebi »pastirju« z Velike planine 
podobnemu Kranjcu, se je v polni 
dvorani razlegel žlahten glas evro-
vizijske pevke Eve Boto, na vsa us-
ta pa so se muzali trije »mačkoni«, 
ki so graciozno lepotico spremljali 
še skozi ves program. 

No, po tem pa se je le zgodilo, 
Franc Pestotnik je preplezal ograjo 
lesene kamre in se po objemu do-
brodošlice pogovoril z bistro devet-
desetletnico Zefko. Po tem sta oba 
še zaplesala, v soju žarometov je 
plesalko prevzel tudi vnuk Jure in 
večer se je ob petju ljudskih pevk 
venčka najlepših spremenil v za-
bavni šov po meri dolgoletne tradi-
cije podoknice. 

Jože Miklavc

OBLEKA ZA NASMEH ČLOVEKA NA REČICI OB SAVINJI

Dogodek obogatil ljudi duhovno in materialno

Med obiskovalci je bilo slišati, da gre za odlično idejo in da bi želeli, da se 
tovrstna izmenjava ponovi. (Foto: Marija Šukalo)

Prireditev Obleka za nasmeh 
človeka v organizaciji Medgen bor-
ze in Alje Kapun ter ob izdatni po-
moči Mateje Kumprej se je zaradi 
dežja izpod rečiške lipe hitro pre-
selila v prostore medgeneracijske-
ga centra. Tam so prišli na svoj ra-
čun ljubitelji mode in otroci, ki so 
ustvarjali v delavnicah. 

Dogodek je bil zamišljen kot pri-
ložnost za izmenjavo oblačil, igrač 
in modnih dodatkov, hkrati je bil pri-

ložnost za menjavo modnih nasve-
tov, predvsem pa nov povod za 
druženja, na katerem so s prosto-
voljnimi prispevki zbrali nekaj de-
narja in ga namenili šolskemu 
skladu OŠ Rečica ob Savinji.

Na dogodek so ljudje lahko pri-
nesli tekstil, čevlje, tudi nakit ter 
otroška oblačila in igrače, domov 
pa odšli s kakšnim uporabnim ko-
som. Nekaterim ni bilo do izme-
njave, so pa prinesli kar nekaj ob-

lačil, ki jih ne potrebujejo več. Priš-
li so tudi otroci, ki so se nameno-
ma za to prireditev odrekli svoji 
ljubi igrači. Med obiskovalci je bi-
lo slišati, da gre za odlično idejo 

in da bi želeli, da se tovrstna izme-
njava ponovi. Dogodek je dosegel 
namen in ga nameravajo ponovi-
ti spomladi. 

Marija Šukalo
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Oktober pričeli z društveno vajo

Mozirski prostovoljni gasilci so izvedli društveno vajo v Ljubiji, na območju podjetja Cinkarna Celje. 
(Fotodokumentacija PGD Mozirje)

Mozirski prostovoljni gasilci, ki jih vodi Roman 
Čretnik mlajši, so oktober, mesec varstva pred 
požari, pričeli z izvedbo društvene vaje. Izved-

li so jo v Ljubiji, na območju podjetja Cinkarna 
Celje, s katerim imajo sklenjeno pogodbo o so-
delovanju.

Predpostavka vaje je bila, da je ob poslovni 
stavbi zagorelo osebno vozilo. Zaradi vetra in 
močnega ognja se je slednji razširil še na po-
slovni objekt. Na vaji je sodelovalo sedemnajst 
gasilcev z dvema voziloma. Potek vaje je bil do-
ber in je pokazal dobro usposobljenost sodelu-
jočih, je pokazala analiza vodstva. 

Po vaji so si gasilci ogledali poslovne in pro-
izvodne prostore, se seznanili s potencialnimi 
nevarnostmi in predvidenimi ukrepi ob morebi-
tni nesreči.

V skladu s pogodbo podjetje gasilskemu 
društvu vsako leto nameni določena sredstva 
oziroma v tej višini gasilsko opremo. Preden 
so se razšli, jim je direktorica Irena Vačovnik to 
opremo predala v last z željami, da bi jo upo-
rabljali na vajah, čim manjkrat pa ob pravih in-
tervencijah. 

Benjamin Kanjir

FESTIVAL ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDOBJE

Rozika in Franc 
Tkavc nastopila 
v Cankarjevem 

domu

Rozika in Franc Tkavc sta zapela tudi pesem 
Pod goro Olševo, ki jo je napisala Rozika 

sama, melodijo pesmi je napisal mož Franc. 
(Fotodokumentacija DU Nazarje)

Na Festivalu za tretje življenjsko obdobje v Lju-
bljani, ki je potekal v Cankarjevem domu od 29. 
septembra do 1. oktobra, sta nastopila člana 
Društva upokojencev Nazarje Rozika in Franc 
Tkavc. Na otvoritvi razstave likovnih del, ki je 
nastala v času 17. likovne kolonije ZDUS v mese-
cu maju v Izoli sta zapela dve pesmi. Drugo pe-
sem Pod goro Olševo je napisala Rozika sama, 
melodijo pesmi pa dodal mož Franc. Nastopajo-
ča sta požela velik aplavz.

Zora Štrucl

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO NAZARJE

Zabavno-tekmovalno druženje za 
boljše medsebojno poznavanje

Tokrat so se srečali le gasilci in člani ekipe nujne medicinske pomoči, slednji so osvojili nadomestni 
pokal. (Fotodokumentacija PGD Nazarje)

Po letu premora je v organizaciji nazar-
skih prostovoljnih gasilcev letos ponovno 
potekalo tradicionalno dogajanje, namenje-
no srečanju gasilcev, reševalcev in policije, 
ki ga popestrijo s tekmovalnimi disciplinami 
in podelitvijo prehodnega pokala zmagoval-
ni ekipi. 

Tokrat so se zadnjo septembrsko soboto sre-
čali le gasilci in člani ekipe nujne medicinske po-
moči, policisti so se zaradi službenih zadolžitev 
opravičili. Tako prehodni pokal ostaja policis-

tom. Kot je povedal poveljnik PGD Nazarje Bo-
štjan Cigale, so za tokratno srečanje pripravili 
»tolažilni« ali nadomestni pokal, ki so ga v na-
petem tekmovalnem vzdušju tekmovanju osvo-
jili reševalci.

Cigale je še dodal: »Tovrstna srečanja so po-
membna. Medsebojno spoznavanje in povezo-
vanje pripomore k bolj usklajenemu delu v pri-
meru intervencije, zato bomo s tradicijo srečanj 
nadaljevali.«

Marija Lebar
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PET – ZAVOD ZA TERAPIJO S POMOČJO PSOV

Terapevtski par kmalu tudi v Zgornji Savinjski dolini

Nazarčanka Helena Kotnik se s svojima italijanskima hrtoma Senno in Auriko izobražuje za pridobitev 
licence za opravljanje dejavnosti Zavoda PET-a. (Foto: Valentina Horvat Kokalj)

V zadnjih letih v Sloveniji delo s terapevt- 
skimi psi postaja priznana dejavnost, ljudje 
se vedno bolj zavedajo, da druženje s psi ni 
le sproščujoče, temveč tudi zdravilno. Delo s 
terapevtskimi psi izvaja nekaj slovenskih or-
ganizacij, med najbolj uspešnimi in aktivnimi 
je PET – Pasja enota terapevtov, Zavod za te-
rapijo s pomočjo psov. 

Kotnikova je s svojima psičkama v okviru dru-
ge, podobne organizacije, že delala na Osnov-
ni šoli Mozirje. Sedaj se za nadaljevanje sodelo-
vanja z mozirsko šolo dogovarja preko Zavoda 

PET. Kot pove Horvat Kokaljeva, jih osnovne šole 
zelo odprto sprejemajo, vseeno pa gre za resen 
postopek vključevanja. 

»Z delovanjem našega terapevtskega pa-
ra se mora strinjati tako vodstvo institucije, ka-
mor prihajamo, kot tudi njihovi zaposleni ter se-

Valentina Horvat Kokalj: »Terapevtski team 
v osnovi sestavljajo naš vodnik s svojim 

psom, strokovna oseba s strani institucije ter 
uporabnik naše dejavnosti.« 

(Foto: Tatiana Golob)

veda oseba, s katero bo terapevtski par delal. Te-
rapevtski team v osnovi sestavljajo naš vodnik 
s svojim psom, strokovna oseba s strani institu-
cije ter uporabnik naše dejavnosti. Vodnik seve-
da najbolje pozna svojega psa in poskrbi zanj, 
strokovna oseba pa je tista, ki izbere primeren 
prostor za delo in pripomočke, vodi uporabnika, 
skrbi za njegovo počutje, varnost, izbere cilje in 
jim sledi tekom terapij oziroma aktivnosti. Zato 
mora poznati tudi določen del kinologije in znati 
v svojo delo vključiti način dela s psom.«

PES TERAPEVT HITRO VZPOSTAVI KROG 
ZAUPANJA 

Nadvse pomemben je po besedah Valenti-
ne Horvat Kokalj tudi odnos, ki ga vsi vključeni 
vzpostavijo med sabo: »Terapevtski psi so že po 
naravi takšni, da znajo hitro vzpostaviti zaupen od-
nos z uporabnikom in to je tudi najpomembnejše, 
saj se s sprejemanjem psa terapevta posledično 
vzpostavi krog zaupanja z njegovim vodnikom in 
nato s strokovno osebo, ki spremlja uporabnika.«

Terapevtski psi po mnenju njihovih skrbnikov 
opravljajo izredno plemenito poslanstvo. In če 
jim ljudje namenijo spoštovanje, ki si ga ti za-
služijo, bodo psi terapevti zanje postali zaupni-
ki, tolažniki, s svojo brezpogojno ljubeznijo jim 
bodo pomagali prebroditi težave, ki jih tarejo, ali 
pa jim bodo vsaj za nekaj časa odgnali skrbi. 
In to osebi v stiski ogromno pomeni. Terapija s 
psom, ki mu uporabnik zaupa, namreč vpliva ta-
ko na telesni, mentalni kot socialni vidik, izbolj-
šuje komunikacijo, branje in razumevanje bese-
dila, med drugim pa lahko pripomore tudi k iz-
boljšanju motoričnih sposobnosti.

Tatiana Golob

Prostovoljci Zavoda PET z izvajanjem različ-
nih programov pomagajo vsem, ki se v določe-
nem življenjskem obdobju srečujejo z boleznijo, 
fizično ali duševno motnjo, izobražujejo otroke 
v vrtcih, osnovnih šolah, sodelujejo s knjižnica-
mi z bralnimi programi. V njihovo delo se uvaja 
tudi Helena Kotnik, Nazarčanka, ki se s svojima 
italijanskima hrtoma Senno in Auriko izobražu-
je za pridobitev licence za opravljanje dejavno-
sti Zavoda PET-a, po opravljeni licenci pa si že-
li delovati tudi na domačih tleh, v Zgornji Savinj-
ski dolini.

ZARADI ČUTA ZA POMOČ POVSOD 
DOBRODOŠLI 

Zavod PET je zasebni zavod, neprofitna in 
humanitarna organizacija, v kateri delujejo sa-
mi prostovoljci. Trenutno v njem deluje 32 tera-
pevtskih parov, posebej usposobljenih vodnikov 
s svojimi psi. Ti v sodelovanju s posebej uspo-
sobljenimi strokovnimi osebami (delovnimi tera-
pevti, medicinskimi sestrami, socialnimi delavci, 
pedagogi …, odvisno od ustanove, ki jo obišče-
jo) izvajajo različne aktivnosti, terapije, izobraže-
vanja ter dva posebna programa R.E.A.D. ® ter 
Poslušam za PET. Zaradi profesionalnega odno-
sa in velikega čuta za pomoč ljudem so jim vra-
ta odprli ne le v varstveno delovnih centrih in za-
vodih za usposabljanje, v domovih starejših ob-
čanov ter v vrtcih in šolah, ampak tudi na pedi-
atrični kliniki v Ljubljani in kliniki za pediatrijo v 
Mariboru, univerzitetnem rehabilitacijskem inšti-
tutu Soča in še kje.

KMALU VEČ PRILOŽNOSTI TUDI 
V NAŠI DOLINI

Terapevtski pari prihajajo iz vseh koncev Slo-
venije, svoje poslanstvo opravljajo prostovolj-
sko. Kot pravi direktorica Zavoda PET Valentina 
Horvat Kokalj, je povpraševanje po njihovih pro-
gramih zelo veliko, pravzaprav ne morejo ustre-
či vsem, ki si želijo sodelovanja z njimi. 

»Svoje poslanstvo opravljamo povsem brez-
plačno, seveda pa z vsako dejavnostjo nastaja-
jo tudi določeni stroški. Zato se trudimo, da na-
ši prostovoljci delujejo čim bližje kraju svojega 
bivanja, v kolikor je to pač možno. S tem, ko se 
Helena in njeni psički izobražujejo za terapevtski 
par, tudi Zgornja Savinjska dolina dobiva večjo 
možnost za spoznavanje z našo dejavnostjo,« je 
povedala direktorica.
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AKCIJA IZBIRE NAJBOLJ PRILJUBLJENEGA PLANINSKEGA DOMA ZAKLJUČENA

Bralci Savinjskih novic izbrali Dom planincev 
na Farbanci

Priznanje za najbolj priljubljen planinski dom 
sta na uredništvu Savinjskih novic prevzela 

predsednik PD Nazarje Marjan Ostruh (desno) 
in gospodar Doma planincev na Farbanci Dušan 

Bastl. (Foto: Tatiana Golob)

S koncem septembra se je zaključila akcija iz-
bire najbolj priljubljenega planinskega doma v 
Zgornji Savinjski dolini. Svojo najljubšo planin-
sko kočo so izbirali bralci Savinjskih novic, ki so 
izbirali izmed dvanajstih planinskih objektov, ki 
na območju naše doline prijazno sprejemajo 
domače in tuje ljubitelje planin in gora, ter izbra-
li Dom planincev na Farbanci.

Dvanajst planinskih domov oziroma koč v ak-
ciji se nahaja večinoma v sredogorju, ena v vi-
sokogorju. V času glasovanja so bralci našega 
časopisa oddali 411 veljavnih glasovnic in tako 
izbrali njim najbolj ljub planinski dom. S 136 gla-
sovi je vodstvo prepričljivo pripadlo Domu pla-
nincev na Farbanci, s katerim upravlja Planin-
sko društvo Nazarje. Drugo mesto je s 83 gla-
sovi zasedla Koča na Travniku, ki jo upravlja Pla-
ninsko društvo Ljubno ob Savinji, tretje mesto pa 
s 69 glasovi Mozirska koča na Golteh, ki je v lasti 
Planinskega društva Mozirje.

Priznanje za najbolj priljubljen planinski 
dom sta na uredništvu Savinjskih novic prev-
zela predsednik PD Nazarje Marjan Ostruh in 
gospodar Doma planincev na Farbanci Dušan 
Bastl. Oba sta izrazila veselje nad izbiro bral-
cev Savinjskih novic in zagotovila, da se bodo 
člani njihovega društva še naprej trudili za do-
ber sloves svoje postojanke, ki je bila leta 1954 
zgrajena kot gozdarska koča. 

Nazarski planinci so jo v najem vzeli leta 
2002, štiri leta kasneje pa so pričeli z odku-
pom. Od leta 2013 je Farbanca v njihovi lasti in 
kmalu so pričeli z njeno obnovo. Leta 2009 so 
tako obnovili streho, leta 2013 so v dom nape-
ljali vodovod, v lanskem letu pa obnovili kuhi-
njo in preuredili skupna ležišča. 

Ravno pred kratkim so pričeli s pripravo do-
kumentacije za izgradnjo objekta za shram-
bo drv. 

Tatiana Golob

SNIDENJE NEKDANJIH SOŠOLCEV 

Po šestdesetih letih zaključka nižje gimnazije v 
Mozirju spet skupaj

Nekdanji sošolci nižje gimnazije Mozirje, udeleženci srečanja ob 60-letnici zaključnega razreda 
(Foto: Jože Miklavc)

Nekdanji sošolci zaključnega šolskega letni-
ka 1954/55 nižje gimnazije v Mozirju so se na 
srečanju ob 50-letnici zaključka razreda pred 
desetimi leti odločili, da se ob pomembnejših 
okroglih obletnicah še srečajo. To se je na po-
budo dveh iz skupine, Tinke Savodnik in Mirka 
Cigaleta, zgodilo deset let kasneje, v sredo, 23. 
septembra, v Juvanju. 

Stekli so pogovori o vsem, kar sošolce običaj-
no zanima: zdravje, počutje in družina. Obnav-
ljali so spomine na učitelje, profesorje in tiste, ki 
jih ni več ali jih tokrat ni bilo zraven. 

»Mi smo bili generacija učencev, ki je le-
ta 1955 zaključila šolanje na nižji gimnaziji v 
Mozirju v veliki učilni zidani v stari graščini na 
Brdcah. Takrat smo bili še vsi skromno obleče-
ni, ni bilo čutiti razlik med učenci premožnejših 
staršev in ostalimi, vsi pa smo bili veseli zave-
danja, da nam bo po učenju v življenju lepše,« je 
povedala Tinka Savodnik. 

Poleg učencev z območja Mozirja in okolice 
so v njihov razred prihajali sošolci iz takratnega 
okoliša Osnovne šole Rečica ob Savinji, ki je v 
tistem času izvajala pouk le do četrtega razre-
da. Šolanje na nižji gimnaziji v Mozirju so lahko 
nadaljevali le izbrani na osnovi doseženih bolj-
ših uspehov, saj je veljalo, da je mozirska šola 
zahtevnejša in je bila odskočnica za šolanje na 
višji gimnaziji v Celju. 

Takrat ni bilo šolskih prevozov, zato so morali 

učenci kar peš v Mozirje iz Varpolj, Nizke, Rečice, 
Spodnje Rečice, Nazarij, Lok in le manjše število iz 
Mozirja. Pot v šolo je tudi zaradi posebnih dogod-
kov in »raziskovanj« včasih trajala kar več ur in ni 
bilo redko, ko so prihajali nasproti zaskrbljeni ter 
karajoči starši, je bilo slišati sošolce ob tem snide-
nju. Mirko Cigale: »Spominjam se vseh sošolk in 
sošolcev, pa profesorjev in mnogih anekdot, ki so 
spremljale naše šolanje v Mozirju.«

Takrat je bil ravnatelj Franjo Vajd, zadnja raz-
redničarka pa Darinka Karče. Po zaključku šo-
le leta 1955 so se učenci razpršili po drugih šo-
lah, po zaposlitvah in zdaj živijo na Dolenjskem, 

v Ljubljani, Kamniku, v Celju z okolico, Bosni in 
Hercegovini, na Koroškem, v Nemčiji in še kod. 
V dolini jih je ostalo le osem, na srečanje pa so 
prišli tudi tisti iz najbolj oddaljenih krajev. Dve so-
šolki sta v tem času že preminuli. 

Večina od njih je ostala v dobrih prijateljskih 
odnosih, saj so se srečali že ob 25-letnici na Do-
brovljah, ob 45-letnici v Juvanju ter pet let kas-
neje, ob 50-letnici v Mozirju. Tudi tokratno obu-
janje spominov naj ne bi bilo zadnje, saj je ve-
liko sošolcev kljub letom (med 75 in 76) še pri 
dobrem zdravju. 

Jože Miklavc
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Obujamo spomine

Učitelji in učenci 4. razreda mozirske nižje gimnazije 2. junija 1955. Tretji od leve sedi učitelj 
Burdijan, zraven učiteljica Jelka Kovač, ravnatelj Franjo Vajd, razredničarka Darinka Karče in učitelj 

Kovač. (Fotodokumentacija Tinke Savodnik) 

DNEVI EVROPSKE KULTURNE DEDIŠČINE

Obeležili številne praznike, tudi lokalnega

Učenci Osnovne šole Blaža Arniča so v okviru dnevov evropske kulturne dediščine prisluhnili razlagam 
pomenov praznikov. (Foto: ŠMS)

Osnovna šola Blaža Arniča iz Luč se je letos 
drugič pridružila projektu v okviru dni evropske 
kulturne dediščine. Učenci so na tehniško-kul-
turnem dnevu izdelali plakate na temo družin-
skih in osebnih praznikov ter prazničnih dni. V 
vsakem razredu so izbrali drugo praznovanje, 
se o njem pogovarjali in pripravili plakat. Tako 
so obeležili novo leto, božič, tri kralje, gregorje-
vo, cvetno nedeljo, veliko noč, pust, košnjo, po-
roko, rojstvo in P'dlolečki ražn. Slednja navada je 
značilna za Podvolovljek, ko so dekleta po vasi 
zbirala mesne izdelke, ki so jih ob prazniku sve-
tega Antona v cerkvi v Podvolovljeku blagoslovi-
li. Kako je ta običaj potekal, so učenci pokaza-
li ob otvoritvi razstave. Obudili so tudi običaj ko-
žuhanja koruze in prisluhnili razlagam pomenov 
praznikov. 

Prav gotovo je v vsaki družini velik praznik 
rojstvo ali poroka, poseben pomen pa imajo tu-
di verski in državni prazniki. Praznovanja so bila 
vedno del bogatega kulturnega življenja predni-

kov, katerim so praznovanja v družini veliko po-
menila. Navade se prenašajo iz roda v rod, hiter 
tempo in sodobno življenje pa sta včasih vzrok, 

da nekatere posebnosti praznovanj izginjajo in 
tonejo v pozabo. 

ŠMS

JAMNIKOVA KOLONIJA

Z obilo spretnosti učencev iz lesa nastali obeliski

Še stari Egipčani bi občudovali obeliske mladihudeležencev Jamnikove kolonije. (Foto: ŠMS)

Ko v deželo pride jesen, je čas za Jamnikovo 
kolonijo. Gornjegrajska šola je s pomočjo obči-
ne že sedmič pripravila kiparsko kolonijo, ki se 
je udeležujejo šolarji. Letos so na njej sodelova-
li učenci domače Osnovne šole Frana Kocbeka 
z dvema skupinama, učenci mozirske šole ter 
dveh velenjskih osnovnih šol – Antona Aškerca 
in Livada.

Tematika Jamnikove kolonije je vsako leto 
drugačna in letos so učenci iz lesa izdelovali 
obeliske. Obelisk je visok monoliten kamnit spo-

menik kvadratnega prereza, ki se na vrhu za-
ključi s piramido. Razvili so ga stari Egipčani in 
je kot simbol vplival na mnoge kasnejše oblike 
objektov, kot je stolp, minaret, zvonik in druge. 
Obeliski šolarjev so se od pravih razlikovali le po 
materialu, ki so ga uporabili pri delu, drugače pa 
so bili to pravi simboli.

Na Jamnikovi koloniji, katero v spomin na iz-
umitelja Antona Jamnika vsa leta organizira 
Jure Repenšek iz gornjegrajske šole, so izdel-
ki vedno iz lesa. Izdelovali so že klopce, stole 
in toteme. 

Izdelki nato krasijo šolske prostore. Udele-
ženci so tekom kolonije obiskali gornjegrajsko 
katedralo. Župan Stanko Ogradi, ki jim je na-
menil pozdravne besede, je vesel, da se tradi-
cija kolonije nadaljuje in tako ohranja spomin 
na Jamnika.

ŠMS
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DAN ODPRTIH VRAT V VDC SAŠA – ENOTA VRBA NAZARJE

Živahen dopoldan poln petja, veselja in čudovitih 
izdelkov

Varovanci enote Vrba so skupaj s svojimi prijatelji iz drugih enot VDC Saša zapeli in zaigrali nekaj 
poskočnih melodij. (Foto: Tatiana Golob)

Regijski Varstveno delovni center Saša (VDC 
Saša) je pripravil dan odprtih vrat v svoji treh 
enotah, Maksi Žalec, Ježek Velenje in v petek, 
2. oktobra, tudi enoti Vrba Nazarje. Varovance 
so obiskali njihovi sorodniki, prijatelji, znanci in 
podporniki ter si ogledali delavnice, ki jih VDC 
Saša organizira z namenom predstavitve njiho-
vih dnevnih aktivnosti. 

Obiskovalcem so varovanci razkazali prosto-

re, pokazali, kaj ustvarjajo ob preživljanju časa 
v enoti Vrba in pripovedovali o svojem bivanju 
tam. Zaposlene so postregle z dobrotami, varo-
vanci pa so skupaj s svojimi prijatelji iz drugih 
enot VDC Saša zapeli in zaigrali nekaj poskoč-
nih melodij.

Obiskovalci so si ogledali pester izbor unika-
tnih izdelkov, ki nastajajo izpod ustvarjalnih rok 
varovancev VDC Saša. Le-ti dnevno ustvarja-

PIKIN FESTIVAL

Zlato piko prejeli tudi pionirji z 
Rečice ob Savinji

Častna pokroviteljica 26. Pikinega festivala je 
bila Katarina Čas (desno). (Foto: Anže Kovač)

26. Pikin festival je ob Velenjskem jezeru po-
tekal od 20. do 26. septembra, ko so lahko otro-
ci vseh starosti, vključno z odraslimi uživali v več 
kot stotih ustvarjalnih delavnicah, okrog 40 igra-
nih, glasbenih in plesnih predstavah, v več kot 
desetih koncertih in drugih glasbenih nastopih, 
športnih in pustolovskih dogodkih ter drugem 
dogajanju na prostem. 

Pika Nogavička se je poslovila s podelitvijo 
najvišjih festivalskih priznanj – zlatih pik. Med 
drugimi so jo prejeli pionirji z Rečice ob Savinji 
za zmago na Pikinem gasilskem tekmovanju.

Letos je bilo obiskovalcev Pikinega festiva-
la okrog 80 tisoč. Častna pokroviteljica je bila 
Katarina Čas. Tekom festivala je potekala do-
brodelna akcija zbiranja sladkarij, s katerimi bo 
Rdeči križ dopolnil prehrambne pakete social-
no ogroženih družin, zadnji dan je potekala tu-
di dražba izdelkov iz Pikinih ustvarjalnih delav-

Glasbena skupina Pa-
tetico se po letih patetič-
nega počitka vrača z no-
vim projektom Vse je v re-
du z mojo dušo, samos-
tojno CD-ploščo z novimi 
avtorskimi skladbami.

Njihova glasba izraža žlahtne prvine bluesa, 
jazza in swinga. Ljubek, žaloben vokal pevke Ni-
ke Perunović, tankočutna besedila Roka Vilčni-
ka in imenitna jazzovska instrumentalna zased-
ba združujejo čaroben preplet zvokov in besed; 
ustvarjalci pa v svojem početju, alkimističnem 

združevanju glasbenih in literarnih prvin, danes 
pogosto zaničevani besedi patetika vnovič vra-
čajo plemeniti pomen. V skupini na bobne igra 
Ciril Sem iz Mozirja. Svečani koncert ob izidu 
novega albuma bo 22. oktobra v Siti Teatru Btc 
v Ljubljani.

jo v okviru prodajnega programa organizacije, 
s pomočjo katerega se spodbujajo njihove de-
lovne navade in ročne spretnosti, predvsem pa 
se s tem razvija njihova ustvarjalnost. Unikatni in 
ročno izdelani predmeti so obiskovalce navdu-
šili, zato je marsikdo kupil katerega izmed raz-
stavljenih izdelkov, ki so tudi drugače v času od-
prtja enote na prodaj. Vsa sredstva, pridobljena 
s prodajo izdelkov, so namenjena za mesečne 
nagrade varovancev, zato je takšen nakup tudi 
izraz dobrodelnosti.

Tatiana Golob

nic. Izkupiček je Pika namenila otrokom begun-
cev iz Sirije.

BP
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DRŽAVNO TEKMOVANJE UPOKOJENCEV V PIKADU

Rosensteinova državna prvakinja, Društva 
upokojencev Mozirje ekipno četrto

Ekipa DU Mozirje, ki je za las zgrešila 
stopničke (od leve): Slavica Jelerčič, 
Magda Rosenstein, Ivica Hudolin in 
Stanka Zgojznik. 
(Foto: Marija Šukalo)

Pred časom je bilo v Planici dr-
žavno tekmovanje v pikadu za 
upokojence. Med tekmovalci so bi-
le tudi članice mozirskega društva 
upokojencev. Te so se do omenje-
nega tekmovanja prebile preko ob-
činskega, kjer so osvojile drugo 
mesto, in regijskega tekmovanja v 
Andražu nad Polzelo, kjer so bile 
nepremagljive.

V Planici se je za naslov najbolj-
šega v pikadu merilo petnajst ekip. 
Mozirjanke so s svojo odlično igro 
le za las zgrešile stopničke in pri-
stale na četrtem mestu. K temu je 

pripomogla Magda Rosenstein, ki 
je v dveh krogih osvojila 759 točk. 
Z omenjenim rezultatom je posta-
la najboljša tekmovalka med po-
sameznicami. Sicer pa so za Mo-
zirje tekmovale še Slavica Jelerčič 
(529), Ivica Hudolin (578) in Stan-
ka Zgojznik (503).

Marija Šukalo

ŽUPNIJA ŠOŠTANJ

Mihaelov pohod letos v Zgornjo Savinjsko dolino

Trideset udeležencev romanja je obiskalo cerkve v treh zgornjesavinjskih župnijah. 
(Fotodokumentacija Župnije Šoštanj)

Zadnjo septembrsko soboto so v župniji Šo-
štanj ob farnem prazniku sv. Mihaelu že petič za-
povrstjo organizirali Mihaelov pohod. Pot jih le-

tos ni vodila po njihovi, ampak po župnijah Zgor-
nje Savinjske doline. 

Trideset udeležencev je romarsko srečanje 

VRTEC MOZIRJE

Otroci s čopičem po Gaju že desetič

Otroci so z uporabo različnih likovnih tehnik na 
liste podajali svoja gledanja lepot Mozirskega 

gaja. (Foto: Benjamin Kanjir)

Na zadnjo septembrsko soboto so se otroci iz 
vrtcev Savinjsko-Šaleške regije že deseto leto za-
pored družili pod okriljem tradicionalnega likov-
nega srečanja, imenovanega S čopičem po Ga-
ju. Likovna dela, ki so nastala ob tej priložnosti, so 
ob letošnjem tednu otroka med 5. in 9. oktobrom 
postavili na ogled v preddverju državnega zbora. 

Nadebudni otroci so raziskovali, odkrivali in 
na liste z uporabo različnih likovnih tehnik poda-
jali svoja gledanja lepot Mozirskega gaja. Osre-
dnja letošnja tehnika je bila monotipija. To je gra-
fična tehnika, pri kateri se želeni motiv nariše na 
podlago, na slednjo se nato močno pritisne list, 

pričelo s sveto mašo v podružnični cerkvi sv. Ni-
kolaja v Ljubiji (župnija Mozirje-Šmihel). Pot so 
nadaljevali do Nazarij, kjer so jim patri frančiška-
ni predstavili župnijsko cerkev, zgodovino samo-
stana in knjižnico. 

Zatem so krenili do dveh podružnic v žu-
pniji Rečica ob Savinji, in sicer najprej do 
znane božjepotne Marijine cerkve v Kokar-
jah, kjer so se z molitvijo in pesmijo pripo-
ročili Božji Materi v varstvo. Nato so obiskali 
podružnico sv. Katarine Aleksandrijske v Go-
rici ob Dreti. Pri obeh cerkvah so jim pripra-
vili pogostitev. 

Druženje so nadaljevali na poti do farne 
cerkve svetega Kancijana na Rečici in nato do 
župnijske cerkve sv. Jurija v Mozirju, kjer so pot 
zaključili s skupnimi litanijami. 

MR

na katerem ostane natisnjen naslikan prizor. 
Mogoč je samo en odtis. 

Z vodotopnimi flomastri so otroci z mentor-
ji risali buče, ki so ostale na ogled po tehtanju 
za najtežjo. S tempera barvami so nastajali pri-
zori ob čebelnjaku. Markanten prizor v parku je 
tudi mlin, z akvarelnimi svinčniki in vodotopnimi 
flomastri so nastajale slike japonskega vrta, z 
barvnimi kredami in ogljem pa so slikali kapelo 
sv. Valentina. Po dveh urah ustvarjanja so se ot-
roci spočili ob lutkovni predstavi, ki so jo izvedle 
zaposlene v mozirskem vrtcu.

Benjamin Kanjir
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KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Članska ekipa osvojila turnir v Vojniku
Nazarski košarkarji se intenzivno pripravlja-

jo na novo košarkarsko sezono in nastope v 3. 
SKL vzhod. Zadnji konec tedna v septembru so 
se udeležili turnirja OSO Savinjska v Vojniku in 
ga osvojili.

Društvo košarkarskih sodnikov območne 
sodniške organizacije Savinjska je letos orga-
nizirala 2. pokal OSO Savinjska. V društvu so 
z organizacijo turnirja želeli ekipam in sodni-
kom pred sezono ponudili kakovostno pripra-
vo na nove izzive. Na turnirju, ki je potekal v te-

lovadnici OŠ Vojnik, so se merile zasedbe Voj-
nika, Jelše Šmarja, Dravograda Koroške in Na-
zarij. V soboto je bila za piko na i odigrana še 
prijateljska tekma med Rogaško in LTH Castin-
gsom.

Polfinalni tekmi med Vojnikom in Šmarjam 
ter med Dravogradom in Nazarjami sta bili od-
igrani v petek, 26. septembra. Nazarski košar-
karji so si z zmago nad ekipo Dravograda Koro-
ška 78:67 priigrali sobotni finale, v katerem so 
bili boljši še od Vojnika z 69:54 in tako zasluže-

no osvojili prijateljski turnir. Tretje mesto je pripa-
dlo ekipi KK Dravograd Koroška, ki je bila boljša 
od Jelše Šmarje. 

Pri nazarskih košarkarjih se je na prvi tekmi 
strelsko izkazal Blaž Vodončnik s 14 točkami, 
na finalni pa Gregor Bujan s 15. Košarkarji Na-
zarij so s tem prikazali dobro pripravljenost na 
novo sezono, ki jo bodo začeli danes ob 18. uri 
z gostovanjem v Domžalah pri KK Helios Suns 
mladi.

Roman Mežnar

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD 

Prvi trije kljub dežju presegli 90 krogov 

Prejemniki medalj (od leve): Henrik 
Strnad, Peter Krajnc in Peter Bezovšek. 
(Foto: Ivko Poličnik)

Člani Strelskega društva Gornji Grad so v ne-
deljo, 11. oktobra, za zaključek sezone organi-
zirali strelsko tekmo z malokalibrsko puško na 
100 metrov. Strelci so tekmovali na strelišču Lo-
vske družine Gornji Grad Zagradišče z maloka-
librsko puško sede po 5 nabojev za preizkus in 
10 nabojev za oceno v tarčo 50 x 50 cm.

Kljub hladnemu in deževnemu dnevu so se 
potrudili in dosegli zelo dobre rezultate, saj so 
prvi trije presegli 90 krogov: 1. Peter Krajnc (95 
krogov), 2. Peter Bezovšek (93) in 3. Henrik 
Strnad (91). Četrti Boris Purnat je imel prav tako 
91 krogov, vendar manj desetk (1 x 10). 

Tekmovalci, ki so med letom zasedli prva tri 
mesta, so prejeli medalje za tekme v streljanju z 
malokalibrsko pištolo drulov, malokalibrsko pu-
ško leže, malokalibrsko puško v trostavu in za 
dosežek v kombinaciji 2015. Prvak kombinaci-
je Peter Bezovšek je prejel še plaketo za zmago 
v tem tekmovanju. 

Janez Kolar

SMUČARSKO SKAKALNI KLUB LJUBNO BTC

Dež odplaknil drugo serijo zadnje tekme poletnega 
pokala Cockta na Ljubnem

Šesterica najboljših do 13 let, Lenart Presečnik na šestem mestu desno. (Foto: Franjo Atelšek)

Minulo nedeljo je bila v koledarju tekmova-
nja v smučarskih skokih za pokal Cockta zadnja 
tekma letošnje poletne sezone za dečke do 12 in 
13 let ter za deklice do 13 leta starosti. Ob »dru-
gi največji«, torej 40-metrski ljubenski skakalnici 
so se v deževnem nedeljskem dopoldnevu zbra-
li mladi tekmovalci, da bi zaključili letošnji niz te-
kem v omenjenih kategorijah. V edini tekmoval-
ni seriji se je v zadnji letošnji tekmi v obeh sta-
rostnih skupinah pomerilo 50 mladih skakalcev. 

V kategoriji dečkov do 12 let sta si prvo mesto 
delila Taj Ekart (SSK Mengeš) in Rok Masle (SSK 
Ilirija) s 37 m dolgima skokoma. Tretje mesto je 
pripadlo Lovru Peitlu (SK Zagorje), ki je bil z 38,5 
m najdaljši, vendar izkupiček točk ni zadostoval 
za vidnejšo uvrstitev. 

Med leto starejšimi dečki je pristal na najviš-
ji stopnički Miha Lipovšek Ročnik z 38,5 m dol-
gim skokom, pred Tarasom Tratnikom s skokom 
37 m (oba SK Zagorje). Tretji je bil Janže Zebec 
(SSK Alpina) s še pol metra krajšim skokom. V 
tej kategoriji sta bila med 23 uvrščenimi dva do-

mača tekmovalca. Lenart Presečnik na 6. in Go-
razd Završnik na 12. mestu. 

Po plastični smučini ljubenske skakalnice se 
je spustilo tudi devet deklic. Prvo mesto si je z 
34,5 m dolgim skokom priborila Špela Mastnak 
(SD Vizore), na drugi stopnički je bila z meter 
krajšim skokom Eva Krek (SSK Alpina), tretja pa 
z 32 m Lara Logar iz SK Zagorje. 

Sama izvedba je bila zaradi neprijaznega 
vremena sprva že kar vprašljiva, kljub temu so 
prizadevni organizatorji domačega Smučar-
sko skakalnega kluba Ljubno ob Savinji BTC 
spravili pod streho eno tekmovalno serijo, kar 
je bilo dovolj za regularnost deževne tekme na 
Ljubnem.

Franjo Atelšek
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

OBVESTILO BRALCEM
Bralce Savinjskih novic obveščamo, da je rok za oddajo čestitk, zah-

val in malih oglasov za tekočo številko v torek do 15. ure. Kasnejše ob-
jave sprejemamo samo po vnaprejšnem dogovoru. Malih oglasov po 
telefonu ne sprejemamo.

• ZAGORELA ŽAGOVINA
Ljubija: 8. oktobra zjutraj je v lesno predelovalnem podjetju v Lju-

biji v silosu zagorela žagovina. Požar so gasili tam zaposleni delav-
ci, dokončno pa so ga pogasili gasilci PGD Mozirje. Nastala je ma-
terialna škoda v višini okoli 10.000 evrov. 

• POLICISTI NAŠLI LABORATORIJ ZA GOJENJE KONOPLJE 
Lačja vas: Policisti PP Mozirje so 9. oktobra na podlagi odredbe 

preiskovalnega sodnika opravili hišno preiskavo pri občanu iz Ce-
lja, ki biva neprijavljen v stanovanjski hiši v Lačji vasi. Pri preiska-
vi so občanu na podstrešju objekta, ki se nahaja poleg stanovanj-
ske hiše, zasegli več sadik indijske konoplje, ki je bila pripravljena 
za sušenje. Prav tako je bil v objektu odkrit prirejen prostor, katere-
ga je 59-letni osumljenec preuredil v laboratorij, v katerem je pride-
loval prepovedano drogo – konopljo. Policisti so na kraju zaseg-
li tako opremo laboratorija kakor tudi večjo količino rastlin prepo-
vedane droge – konoplje. Policisti so zoper osumljenca podali ka-
zensko ovadbo na Okrožno državno tožilstvo v Celju, zunanji od-
delek Velenje.

Mozirski policisti so našli operativen laboratorij za gojenje sadik 
konoplje, večjo količino sadik sveže konoplje in večjo količino 
konoplje v fazi sušenja.  (Fotodokumentacija PP Mozirje)

Zdaj ne trpiš več, draga mama.
Zdaj počivaš.
Kajne, sedaj te nič več ne boli.
A svet je mrzel, prazen, opustošen 
za nas, odkar te več med nami ni.
                                       (S. Makarovič)

ZAHVALA

Julijana POLIČNIK
13.2.1931 - 4.10.2015

iz Mozirja

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, krajanom 
in sodelavcem OŠ Mozirje za izrečene tolažilne besede, za izraze soža-
lja, za darovano cvetje in sveče. Hvala zdravstvenemu osebju ZD Na-
zarje, še posebej dr. Leskovšku in v zadnjih trenutkih boja z boleznijo 
zdravnici dr. Fürstovi. Posebna zahvala nečakinji Darji in patronažni 
sestri Sonji za vso skrb, negovanje in pomoč v času njene težke bolez-
ni. Hvala tudi gospodu Čretniku za lepe besede slovesa in vsem, ki ste 
jo pospremili na zadnji poti.

Žalujoči mož Ferdo, hči Lijana z možem Darkom

Bil si skrben in vztrajen v življenju,
junaški v zadnjem trpljenju …
Zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi tvojega trpljenja,
bolezen je bila močnejša od življenja.

ZAHVALA

Ivan MOLIČNIK
26.7.1936 - 6.10.2015

iz Luč

Ob slovesu našega dragega moža, ata, brata, strica in dedija Vanče-
ta se zahvaljujemo za izražena sožalja, darovane sveče, cvetje in sve-
te maše ter vsem, ki ste ga v velikem številu pospremili na njegovi 
zadnji poti.

Zahvala župniku Vikiju Košcu, vsem pogrebcem, praporščakom, 
trobentaču za odigrano Tišino, govorniku Cirilu Roscu in pogrebni 
službi Morana.

Hvala osebju ZD Luče, sestri Verici, zdravnici Andreji in osebju v 
Topolšici. Posebna zahvala Ireni Robnik za vso pomoč v letih bolez-
ni ter vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem. Zahvala tudi kolek-
tivu QM/BSH Nazarje.

Vsi njegovi 
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Za razvedrilo

PODOKNIČAR NALETEL NA ŠRANGO
V kampu Menina, kamor je Franc Pistotnik – Podokničar (z mikrofonom) prišel vasovat 90-letni 

Zefki Kolenc, so »škrica« prestregli »palicisti« in mu zažugali s trompeto ter nauki rečiške turistične 
kulture. Preden je Vinc Rakun – Markov (desno) odložil kranjskega »svata«, je moral odstopiti nje-
govo prvo orožje – mikrofon, poslej pa tako »plesati«, kot so igrali domači »svati«. Prvi pogajalec 
pičkurin je šrango pripeljal do konca po tem, ko je Podokničar v celoti sprejel pogoje Zefkinih ču-
varjev. Ko je za pijačo dal, se je lahko do lojtre zapeljal.

PREPROSTO SAMOUMEVNO
Franc Pistotnik – Podokničar je ondan z 

lojtre na gank devetdesetletno Kolenčevo 
mamo Zefko vprašal za recept o dolgem in 
vitalnem življenju: »In kakšen je recept za to, 
da človek doživi tako lepa leta še ves bister 
in nasmejan?« Še preden je šarmer s klobu-
kom umaknil mikrofon, je mama odgovorila: 
»Pač ne smeš umret!« in nasmejala vso zbra-
no publiko.

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 43. številki SN

2015

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

je edini osumljenec, primer se zdi 
jasen. A njegov nekdanji študent in 
pisatelj Marcus Goldman tega ne 
verjame …

Švicarski pisatelj Joël Dicker je s 
svojim literarnim trilerjem navdušil 
bralce po vsej Evropi, zgodba o pisa-
telju Harryju Quebertu je namreč za-
sedla vrhove večine knjižnih lestvic. 

Zgodba se v celoti dogaja v ZDA. 
Prične se v letu 1975, ko mesto Au-
rora v New Hampshirju pretrese 
dvojni zločin. V domači hiši najdejo 
ustreljeno Deboro Cooper, ki je ma-
lo pred tem policijo obvestila, da 
nekdo zasleduje mlado punco, te-
ga dne pa izgine tudi 15-letna Nola 
Kellergan. Zgodba se nato prese-
li v leto 2008, ko posmrtne ostan-
ke Nole po naključju izkopljejo na 
vrtu pisatelja Queberta. Izkaže se 
tudi, da sta bila pisatelj in skoraj 20 
let mlajša Nola ljubimca. Quebert 

KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Joël Dicker: Resnica o 
aferi Harry Quebert
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Petek,
16. oktober

ob 14.00. Pred trgovino Mercator v Nazarjah
Dobrodelna akcija Drobtinica

ob 20.00. Športna dvorana Mozirje
Odbojkarska tekma - Mozirje : ŽOK GM mobil Ptuj 
(članice)

Sobota,
17. oktober

ob 8.00. Pred trgovino Tuš v Mozirju
Dobrodelna akcija Drobtinica

ob 8.00. Pred trgovino Kea na Rečici ob Savinji
Dobrodelna akcija Drobtinica

ob 8.00. Pred kulturnim domom v Gornjem Gradu
Dobrodelna akcija Drobtinica

ob 9.00.  Bohačev toplar - tržnica Nazarje
Razstava gob, nastop Ljudskih pevk Pušeljc

ob 9.30. Prostori Mladinskega društva Nazarje
Predavanje Gradim prihodnost

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Ustvarjajmo z Aljo (delavnice za otroke)

ob 10.00. Bohačev toplar - tržnica Nazarje
Obeležitev svetovnega dneva Hospica 
in paliativne oskrbe

ob 13.00. Pri gasilskem domu v Šmartnem ob Dreti
Pohod okrog Šmartnega

ob 16.00. Dom kulture Velenje
Gledališka predstava Pedenjped

ob 20.00. Kulturni dom Mozirje
Koncert Tereze Kesovija

ob 20.00. Center Nova Velenje
Koncert Kapobanda

Nedelja,
18. oktober

ob 8.00. Na Placu na Ljubnem ob Savinji
Dobrodelna akcija Drobtinica

ob 8.30. CDM Rečica ob Savinji
Brezplačne meritve krvnega sladkorja, holesterola 
in tlaka

ob 9.00. Tržnica v Lučah 
Dobrodelna akcija Drobtinica

ob 9.00. Pred Zadružnim domom v Solčavi
Dobrodelna akcija Drobtinica

ob 9.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Prebold 2014 
(pionirji U-15)

Ponedeljek,
19. oktober

ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Bralni klub

ob 19.30. Dom kulture Velenje
Gledališka predstava Kruh

Torek,
20. oktober

ob 17.00. Knjižnica Solčava
Ura pravljic: Kako je ježek našel prijatelja

Sreda,
21. oktober

ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic

ob 17.00. Knjižnica Ljubno ob Savinji
Ura pravljic: Majhna miška z velikim srcem

Četrtek,
22. oktober

ob 17.00. Gasilski dom Šmartno ob Dreti
Razstava umetnin krajanov Šmartnega ob Dreti 
in predstavitev delovanja KO ZB NOB Šmartno ob Dreti

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Kako je ježek našel prijatelja

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-
la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in po-
ceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče 25 - 250 kg in sta-
rejše svinje, možna dostava; gsm 
031/223-484.
Prodam 10 dni starega bikca, pasme 
rh (rdeči holštajn); gsm 041/519-507.
Dve telice simentalke breje in telice 
simentalke, 250 kg, prodam. Ljub-
no ob Savinji; gsm 041/562-662.
Teličko sim/sch, težko 300 kg, pro-
dam; gsm 040/184-956.
Prodam bikca čb/ls, težkega 130 
kg; gsm 051/319-040.
Prodam bikca limuzin, starega 10 
dni; gsm 051/358-408.
Prodam dve telički limuzin, 200 kg, 
dva bikca sivca, težka 250 kg in 
150 kg; gsm 031/228-271.
Prodam krave po izbiri; gsm 
041/942-169.
Bikec pasme limuzin, star 3 me-
sece, prodam 550 eur; gsm 
041/372-040.
Telice ČB, RJ/ČB, LS/ČB, breje, 
pašne, brezrožne, prodam; gsm 
040/745-745

ŽIVALI – KUPIM
Kupim telice in krave za zakol, pla-
čilo takoj; gsm 031/832-520.
Kupim čb telička, star do 3 tedne; 
gsm 031/774-520.
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke nad 100 kg, mesni 
tip; gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam suha bukova drva; gsm 
041/641-649.
Krompir jedilni agria, neškropljen, 
prodam; gsm 030/914-992.
Prodam jabolka in hruške za mošt; 
gsm 041/365-010.
Ugodno prodam peč na olje, za 
centralno kurjavo vključno z go-
rilcem, rabljena  tri sezone; gsm 
070/550-759.
Žagovino za steljo in suha dr-
va prodam; gsm 031/585-735.

Prodam deske in late, doma-
če žganje in telička bikca; gsm 
041/216-648.
Prodam električni oljni radiator, ra-
bljen eno sezono, cena 30 EUR; 
gsm 031/286-504.
Prodam zimske gume 175/80/14, 
na jeklenih platiščih, primerne za 
golf IV; gsm 041/324-409.
Ugodno prodam 140 l hrastov sod; 
gsm 070/446-168.
Prodam bobovce, vinske mošnice; 
gsm 041/365-010.
Prodam okrogle silažne bale; gsm 
051/366-124.
Prodam suha bukova drva; gsm 
031/296-012.
Prodam sod – cisterno za gnojev-
ko 2.200 l, obnovljen – kot nov in 
bukova drva, cepljena, suha; gsm 
041/614-818.
Prodam domača bio jabolka za 
ozimnico (krivopecelj, jonagold); 
gsm 031/557-290.
Prodam neškropljena jabolka za 
ozimnico (zlati delišes, gloster, car-
jevič); gsm 031/557-344.
Prodam domačo volno, sivo, belo, 
štrena cca 45 dkg, cena 13 EUR; 
gsm 070/621-722.

DRUGO – PODARIM
Podarim komplet spalnico, dobro 
ohranjeno; gsm 041/352-869 ali 
068/603-251.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor zetor, IMT, štore, uni-
verzal ter ostale traktorje; gsm 
030/419-790.

NEPREMIČNINE
Enosobno stanovanje v hiši, s po-
sebnim vhodom v Ljubiji – Kolovrat 
oddam; gsm 070/777-281.
V najem vzamem travnik ali paš-
nik; gsm 031/501-250.
Stanovanje velikosti 57 m2 v Mozir-
ju prodam; gsm 070/870-321.

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.
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Tema tedna, Organizacije
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